
Τ Ε Χ Ν Ο Λ Ο Γ Ι Α

Αρ. Φύλλου 01

Εβδομαδιαία Εφημερίδα

Πέμπτη 28 Φεβρουαρίου 2013

ΠΡΟΒΛΕΨΕΙΣ ΣΟΚ 
ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΝΕΡΓΙΑ

ΦΟΒΟΙ ΟΤΙ ΘΑ ΑΓΓΙΞΕΙ ΤΟ 30% ΤΟ 2013

 Mind the Buzz
 Το απόλυτο 
  παιχνίδι γνώσεων

σελ. 9

σελ. 3

σελ. 12

σελ. 4

σελ. 4

σελ. 8

σελ. 5

Κοινή δράση για το μέλλον των 
πανεπιστημιακών τμημάτων

    ΚΥΠΡΟΣ

Νίκος Αναστασιάδης, 
ο 7ος Πρόεδρος της 
Κυπριακής Δημοκρατίας

ΔΗΜΟΣ ΒΕΡΟΙΑΣ

Πέρασε τις εξετάσεις 
του ΕΣΠΑ

ΑΠ. ΤΖΙΤΖΙΚΩΣΤΑΣ

“Οι τρεις άξονες 
δράσης της νέας 

διοίκησης”

ΠΑΙΔΕΙΑ

Στις 17 Μαΐου η 

πρεμιέρα των 

Πανελλαδικών



02 •28
ΦΕΒ
2013

Ιδιοκτήτης - Εκδότης
Κυριάκος Γρηγοριάδης

Σύμβουλος Έκδοσης
Καλλίστρατος Γρηγοριάδης

Γραφεία - Τυπογραφείο
Κεντρικής 194, Βέροια

Τηλ. & fax: 23310 72236
E-mail: stifaka.news@gmail.com 

* Τα επώνυμα άρθρα δεν απηχούν απαραίτητα τις 
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1770: Ο Θεόδωρος Ορλόφ καταπλέει στη Μάνη και παρακινεί τους κατοίκους 
της να εξεγερθούν κατά των Τούρκων. (Ορλοφικά)

1854: Ιδρύεται το Ρεπουμπλικανικό Κόμμα των ΗΠΑ, με κύριο στόχο την 
κατάργηση της δουλείας.

1904: Ιδρύεται στη Λισαβόνα η Μπενφίκα, η πιο διάσημη ποδοσφαιρική ομά-
δα της Πορτογαλίας.

1933: Δυο από τους πιο σπουδαίους εκπροσώπους της γερμανικής διανόη-
σης, ο ποιητής Μπέρτολ Μπρεχτ και ο συγγραφέας Χάινριχ Μαν, αντιδρώ-
ντας στα μέτρα των Ναζί μετά την πυρκαγιά στο Ράιχσταγκ, εγκαταλείπουν 
τη χώρα ο πρώτος και την Πρωσική Ακαδημία των Τεχνών ο δεύτερος. Την 
ίδια μέρα, ο Αδόλφος Χίτλερ πείθει τον καγκελάριο Πάουλ φον Χίντενμπουργκ 
να καταστείλει τις πολιτικές ελευθερίες και την ελευθερία του Τύπου, επι-
τρέποντας έτσι στους Ναζί να συλλάβουν χιλιάδες από τους αντιπάλους του. 
(Gleichschaltung)

1943: «Ηχήστε σάλπιγγες...» απαγγέλλει ο Άγγελος Σικελιανός στην κηδεία 
του σπουδαίου έλληνα ποιητή Κωστή Παλαμά στο Α’ Νεκροταφείο, η οποία 
εξελίσσεται στην κορυφαία -ίσως- αντιστασιακή εκδήλωση κατά τη διάρκεια 
της γερμανικής κατοχής, με τη συμμετοχή χιλιάδων κόσμου.
 
 

ΟΧΙ ΣΕ ΛΑΝΘΑΣΜΕΝΕΣ ΝΟΟΤΡΟΠΙΕΣ
Το ΕΔΩΣΑ ΦΑΚΕΛΑΚΙ (www.edosafakelaki.org) πρόκειται 

για μία μη-κερδοσκοπική, ψηφιακή δημοκρατική πλατφόρμα 

που δημιουργήθηκε για να αντιμετωπίσει τη διαφθορά στην 

Ελλάδα τιθασεύοντας τη συλλογική ενέργεια των πολιτών. 

Μπορείτε να αναφέρετε τη φύση, τον αριθμό, τον τρόπο, 

τον τύπο, το χώρο, τη συχνότητα και τις αξίες πράξεων δι-

αφθοράς στη συγκεκριμένη ιστοσελίδα. Οι καταγγελίες σας 

για πρώτη φορά ίσως θα δώσουν μία αυθεντική και αντιπρο-

σωπευτική εικόνα του αριθμού των περιστατικών δωροδοκι-

ών και των πιο διεφθαρμένων υπηρεσιών σε όλη τη χώρα.

Μετατρέποντας αυτό το πολύπλοκο κοινωνικό πρόβλημα 

που μαστίζει την Ελλάδα σε πολύτιμα, κατανοητά και διαθέ-

σιμα δεδομένα, μπορούμε να βρούμε τα κενά, τις τάσεις και 

τα μεγέθη αυτής της δραστηριότητας και να τα χρησιμοποι-

ήσουμε για να υποστηρίξουμε την ανάγκη αυξημένης έρευ-

νας, λογοδοσίας, καλύτερης επιβολής νόμων και βελτίωση 

των δημοσίων υπηρεσιών στις οποίες κάθε φορολογούμενος 

πολίτης έχει δικαίωμα. Η διαφάνεια που δημιουργείται από 

τις συλλογικές μας εμπειρίες θα αυξήσει τους κινδύνους που 

αντιμετωπίζουν οι παραβάτες και θα αποτελέσει ουσιαστικό 

βήμα προς το μετασχηματισμό και τη βελτίωση αυτού του 

συστήματος που βρίσκεται σε κατάπτωση.

Σας καλούμε να μοιραστείτε μαζί μας ανώνυμα αν δωροδο-

κήσατε ή αντισταθήκατε ή ακόμα κι αν δωροδοκηθήκατε. 

Αυτός ο διάλογος θα μας επιτρέψει να μάθουμε ο ένας από 

τον άλλο, θα εμφυσήσει εμπιστοσύνη στο να καταλάβου-

με πώς να χειριστούμε μία κατάσταση που μας κάνει να 

νιώθουμε αδύνατους και ακόμα θα προσεγγίσει τη λογική 

εκείνων που συμμετέχουν σε μια τέτοια συναλλαγή ως πα-
ραλήπτες. Δε ζητάμε ούτε το όνομά σας ούτε πληροφορίες 
για να έρθουμε σε επαφή. Επομένως κάντε την καταγγελία 
σας ελεύθερα και με ασφάλεια χρησιμοποιώντας τα έντυπα 
που σας παρέχουμε.

Η πίεση για αλλαγή σε μία δημοκρατία μπορεί να προέρθει 
μόνο από το λαό και η τεχνολογία μας προσφέρει για πρώτη 
φορά στην ιστορία τα κατάλληλα εργαλεία για να συμμετέ-
χουμε ουσιαστικά στην επίτευξη των αναγκών και απαιτήσε-
ων μας. Ελάτε μαζί μας στην κοινή μας προσπάθεια, σε μία 
ιστοσελίδα δημιουργημένη από το λαό για τον λαό.

Ιδρύτρια και Προέδρος του ΕΔΩΣΑ ΦΑΚΕΛΑΚΙ / I Paid A 
Bribe Greece

Χριστίνα Τρεμόντι

Ψάχνω να βρω αυτό το 

αναθεματισμένο συναίσθη-

μα που έχει κατακλύσει 

κάθε γωνιά, κάθε ψυχή, 

κάθε βλέμμα. Που σαν ακα-

ταμάχητο άρωμα, έχει μα-

γέψει αυτήν την κοινωνία, 

της έχει ξυπνήσει πάθη και 

ένστικτα. Συσσωρευμένη 

οργή που θέλει να ξεσπάσει, 

πάθος για κάτι διαφορετικό, 

φόβος για κάτι καινούριο; 

Συναίσθημα, συναίσθημα, 

συναίσθημα και η λογική 

κρυμμένη, στην εποχή των 

ενστίκτων.

Ψάχνω να βρω πότε ξεκίνη-

σε o εκφασισμός της ελλη-

νικής κοινωνίας. Αισθάνομαι 

πως η Χρυσή Αυγή είναι 

απλά η επισφράγηση μιας 

μακροχρόνιας διαδικασίας, 

που αργά, μυστικά αλλά 

σταθερά κατακτούσε τις 

ψυχές μας. Και ήρθε ο ήχος 

ενός χαστουκιού να επιβε-

βαιώσει τον διχασμό μας , 

το λανθάνων μίσος , που 

τόσο καλά κρυβόταν στις 

ψυχές μας, καλυμμένο από 

την επίπλαστη ευημερία της 

φούσκας στην οποία ζούσα-

με. Η κρίση τράβηξε απότο-

μα το πέπλο της ευημερίας 

και αποκάλυψε την σαθρό-

τητα των θεσμών, των νο-

οτροπιών, της ηθικής κατά-

πτωσης και μας άφησε να 

αναζητούμε μια διέξοδο και 

να πέφτουμε θύματα των 

ευαγγελιστών της αλλαγής.

Ψάχνω να βρω ποιο είναι 

το παλιό και ποιο το νέο; 

“Ευρώ ή δραχμή, Τσίπρα ή 

Σαμαρά” μου λένε. Και εγώ 

με την ρευστή μου σκέψη 

να αναρωτιέμαι γιατί συνε-

χίζουμε να αποποιούμαστε 

των ευθυνών μας και να τις 

μεταθέτουμε στην κορυφή. 

Το παλιό και το νέο είναι 

ένα δίλημμα την έκβαση 

του οποίου την κρίνουμε 

καθημερινά εμείς. Ευρω-

παίους μας λέγανε, όταν 

συνεχίζαμε να φοροδια-

φεύγουμε, Ευρωπαίους μας 

αποκαλούσαν όταν περιμέ-

ναμε ρουσφέτια από τους 

πολιτικούς μας, όταν οι Τσο-

χατζοπουλαίοι διασπάθιζαν 

τον κοινωνικό μας πλούτο 

με μια δυτική ευγένεια και 

η βάση επευφημούσε τους 

«ύποπτους» χαρισματικούς 

ηγέτες της, που έταζαν λα-

γούς με πετραχήλια. Ευρω-

παϊκά μουντζώναμε τον δι-

πλανό μας επειδή μας πήρε 

την σειρά στην τράπεζα και 

ευρωπαϊκά περνούσαμε με 

κόκκινο τα φανάρια και δεν 

δίναμε καμία σημασία στις 

διαβάσεις. Μικροδιαφθορές, 

με την ανομία να μας χα-

ρακτηρίζει και να μην μας 

ενοχλεί, αφού το κάνει και ο 

γείτονας. Και τώρα κραυγά-

ζουμε ΕΠΑΝΑΣΤΑΣΗ. Η επα-

νάσταση αγαπητοί μου είναι 

να κοιτάξουμε το παρελθόν 

μας και να φτύσουμε τους 

εαυτούς μας. Η πραγματική 

επανάσταση είναι να αλλά-

ξουμε τον εαυτό μας, είναι η 

επανάσταση του νου και όχι 

των όπλων και του αίματος. 

Είναι μια επανάσταση που 

γίνεται -ή δεν γίνεται- και με 

Ευρώ και με δραχμή.

Και έρχονται κάποιοι να 

εκμεταλλευτούν την τσα-

κισμένη εθνική υπερηφά-

νεια, την θρυμματισμένη 

αυτοπεποίθησή αυτών που 

ντρέπονται να κοιτάξουν 

στον καθρέπτη. Δεν φταίμε 

εμείς, λένε. Φταίνε αυτοί. 

Και έρχεται ο Μιχαλολιάκος 

να τάζει ανάκαμψη του εθνι-

κού φρονήματος, δαιμονο-

ποιόντας τους ‘άλλους’, τους 

μετανάστες, τους προδότες, 

τους ανθέλληνες.

Και μεις κοιτάμε στις οθόνες, 

τα πογρομ και τα χαστούκια, 

όπως κοιτάζαμε τις γροθιές 

και τα γιαούρτια. Άλλοι γε-

λούν, άλλοι σιγοψυθιρίζουν 

«καλά τους έκανε», και 

άλλοι φωνάζουν δυνατά « 

συνέχισε». Mίσος έσπειρες, 

φασισμό θα θερίσεις.

Mίσος έσπειρες, 
φασισμό θα θερίσεις!

Γράφει ο Νίκος 
Βραντσής*

* Φοιτητής Πολιτικών Επιστημών Α.Π.Θ.
Αρθρογράφος στο dubiumn.blogspot.gr
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Αρνητικά μηνύματα από 
την Ευρωπαϊκή Επιτρο-

πή για την πορεία της κρί-
σης στην Ελλάδα, καθώς 
σε έκθεση της εκτιμά ότι η 
ύφεση θα ανέλθει στο 4,4% 
και η ανεργία στο 27%, δη-
λαδή περίπου 150.000 πε-
ρισσότερους ανέργους σε 
σχέση με τις εκτιμήσεις που 
έκανε το Νοέμβριο. Μάλιστα 
φέτος η Ελλάδα αναμένε-
ται να ξεπεράσει ακόμα και 
την Ισπανία όπου η ανερ-
γία θα φτάσει το 26,9%. 

Η έκθεση της Επιτροπής

Αναλυτικά, η έκθεση 
της Επιτροπής για την 

Ελλάδα επισημαίνει ότι η 
χώρα εξέρχεται από ένα 
ταραγμένο 2012, μέσα σε 
πρόγραμμα οικονομικής 
προσαρμογής, το οποίο έχει 
τη στήριξη των διεθνών πι-
στωτών. Σύμφωνα με την 
Επιτροπή, μετά την εκταμί-
ευση περίπου 50 δισ. ευρώ, 
τον Δεκέμβριο του 2012, 
παρουσιάζονται σημάδια 
βελτίωσης. Οι καταθέσεις 
επιστρέφουν στις ελληνικές 
τράπεζες και τα ελληνικά 
επιτόκια παρουσιάζουν ση-
μαντική μείωση.

 Αναφορικά με την εγ-
χώρια ζήτηση, η Επι-

τροπή επισημαίνει ότι το 
2013 θα συρρικνωθεί πε-
ραιτέρω, καθώς οι επιπτώ-
σεις από το 2012, αλλά και 
η εν εξελίξει δημοσιονομική 
προσαρμογή αναμένεται να 
οδηγήσουν σε περαιτέρω 
συρρίκνωση του ΑΕΠ κατά 
4,4% το 2013. Μεσοπρόθε-
σμα οι επενδύσεις εκτιμάται 
ότι δεν θα έχουν τα προσ-
δοκώμενα αποτελέσματα, 
καθώς οι επιχειρήσεις εξα-
κολουθούν να αντιμετωπί-
ζουν προβλήματα ρευστό-
τητας ή αναμένουν σημάδια 
ανάκαμψης της οικονομίας.

 Σε ό,τι αφορά τις εξα-
γωγές, εκτιμούν  ότι 

παρόλο που αναμένεται να 
αυξηθούν, καθώς η αντα-
γωνιστικότητα της ελληνι-
κής οικονομίας βελτιώνεται, 
θα επηρεαστούν από τις 
αδύναμες συνθήκες στο 
εξωτερικό της χώρας. Ανα-
μένεται, επίσης, ότι αυτοί οι 
παράγοντες θα συνεχίσουν 
να κυριαρχούν για το μεγα-
λύτερο διάστημα του  2013 
κάτι που θα αντισταθμιστεί 
μόνο εν μέρει από τις θετι-
κές εξελίξεις σε ό,τι αφορά 
τη ρευστότητα. Εξάλλου, 
σύμφωνα με την Επιτροπή, 
η ανεργία αναμένεται να 
φτάσει στο ανώτατο επίπε-

δο του 27% το 2013.

Προβλέπεται ότι στα τέλη 
του 2013 θα επιστρέ-

ψουν θετικοί ρυθμοί ανάπτυ-
ξης, οι οποίοι θα συνεχιστούν 
και κατά τη διάρκεια του 
2014. Σύμφωνα με την Επι-
τροπή η ανάπτυξη το 2014 
θα είναι 0,6%, κάτι που σύμ-
φωνα με τους αναλυτές είναι 
αισιόδοξη πρόβλεψη, αν υπο-
λογιστεί ότι το 2012 έκλεισε 
με ύφεση 6,4%.

  

Συνεχίζοντας, η Επιτρο-
πή επισημαίνει ότι η 

διαδικασία της ανακεφαλαιο-
ποίησης των τραπεζών, αλλά 
και η συνολική σταθεροποίη-
ση της χώρας, δημιουργούν 
τις προϋποθέσεις για την επι-
στροφή κεφαλαίων αλλά και 
τη ροή πιστώσεων προς τον 
ιδιωτικό τομέα. Επίσης, κατά 
την Επιτροπή η εσωτερική 
ζήτηση αναμένεται να ενι-
σχυθεί το 2014, λαμβάνοντας 
υπόψη τη δημοσιονομική 
σταθεροποίηση που έχει δρο-
μολογηθεί και την ανάκτηση 
της εμπιστοσύνης των κατα-
ναλωτών και των επενδυτών. 
Ωστόσο, η ανεργία το 2014 
θα παραμείνει σε υψηλά επί-
πεδα της τάξεως του 25,7%.

 Σε ό,τι αφορά τη διόρ-
θωση των εξωτερικών 

ανισορροπιών, η Επιτροπή 
επισημαίνει ότι η μεγαλύτε-
ρη ευελιξία στις διευθετήσεις 
των συλλογικών συμβάσεων 
δημιουργεί προϋποθέσεις για 
τη μείωση του κόστους εργα-
σίας. Το μισθολογικό κόστος 
ανά εργαζόμενο αναμένε-
ται να μειωθεί κατά 7% το 
2013 και 2% το 2014. Αυτή 
η βελτίωση σε ότι αφορά 
την ανταγωνιστικότητα σε 
συνδυασμό με την ανάκαμ-
ψη της ευρωζώνης αναμένε-
ται να οδηγήσει σε αύξηση 

των εξαγωγών. Η Επιτροπή 
επισημαίνει, επίσης, ότι το 
2013 η ελληνική κυβέρνηση 
προσβλέπει σε ισορροπημένο 
ισοζύγιο, ενώ το 2014 ανα-
μένεται πρωτογενές πλεόνα-
σμα. Οι εξελίξεις αυτές υπο-
στηρίζονται από μια δέσμη 
μέτρων που αναλογούν στο 
7,2% του ΑΕΠ για τη διετία 
2013 και 2014 η οποία υιοθε-
τήθηκε το Νοέμβριο.

 Το δημόσιο χρέος ανα-
μένεται να κλείσει στο 

162% του ΑΕΠ το 2012, δη-
λαδή 15 ποσοστιαίες μονάδες 
χαμηλότερα με βάση τις φθι-
νοπωρινές προβλέψεις του 
2012 και αυτό χάρη στο πρό-
γραμμα επαναγοράς ομολό-
γων που πραγματοποιήθηκε 
το Δεκέμβριο του 2012. Το 
δημόσιο χρέος αναμένεται να 
αυξηθεί στο 176% του ΑΕΠ 
το 2013, καθώς η οικονομία 
εξακολουθεί να συρρικνώνε-
ται. Στη συνέχεια εκτιμάται 
ότι το χρέος της Ελλάδας θα 
μειωθεί με επιταχυνόμενο 
ρυθμό, χάρη στη βελτίωση 
των δημοσιονομικών εξελίξε-
ων, αλλά και στην ισχυρή αύ-
ξηση του ονομαστικού ΑΕΠ.

Τα θετικά στοιχεία της έκ-
θεσης

Ολοκληρώνοντας, η Επι-
τροπή υπογραμμίζει ως 

θετικά σημεία το ισχυρό εν-
δεχόμενο για μεγαλύτερη 
επιστροφή της εμπιστοσύνης 
στη χώρα, καθώς και την 
έναρξη της ανάπτυξης, νωρί-
τερα το 2013. Επιπρόσθετα η 
αποπληρωμή των ληξιπρόθε-
σμων οφειλών το 2013 αλλά 
και η ανάκαμψη της ρευ-
στότητας μπορεί να έχουν 
ισχυρότερη επίπτωση σε ότι 
αφορά τη ζήτηση του ιδιω-
τικού τομέα κάτι που μπορεί 
να οδηγήσει σε θετικότερες 
επιπτώσεις στη δημοσιονο-

ΘΕΤΙΚΑ ΜΗΝΥΜΑΤΑ ΓΙΑ ΤΗΝ ΚΡΙΣΗ ΣΤΗΝ ΕΛΛΑΔΑ, ΑΠΟ ΤΟ 2014

Ύφεση - ανεργία και το 2013

μική σταθεροποίηση, απ’ ό,τι 
αρχικά αναμενόταν.

 Ωστόσο, επισημαίνει 
ότι ενδεχόμενοι δι-

σταγμοί στην εφαρμογή του 
προγράμματος, τόσο στο 
δημοσιονομικό όσο και στο 
διαρθρωτικό τομέα, μπορεί 
να αποθαρρύνουν τους επεν-
δυτές και να επηρεάσουν τη 
ζήτηση. Σημειώνει, τέλος, ότι 
λόγω της πίεσης που ενδέχε-
ται να ασκηθεί στη ζήτηση 
κατά το 2013, μπορεί να επη-
ρεαστεί και η απασχόληση.
 
 
Η έκθεση του ΚΕΠΕ

Την εκτίναξη της ανερ-
γίας στο 30% κατά το 

2013 προβλέπουν οι νέες 
επικαιροποιημένες εκτι-
μήσεις του Κέντρου Προ-
γραμματισμού και Οικο-
νομικών Ερευνών (ΚΕΠΕ).  
Ωστόσο, θετικότερες ανα-
μένεται να είναι οι εξελίξεις 
στον χώρο της ύφεσης, η 
οποία εκτιμάται ότι θα ανέλ-
θει στο 4,1%, ελαφρώς κα-
λύτερη από την πρόβλεψη 
του ψηφισμένου Προϋπολο-
γισμού, που κάνει λόγο για 
συρρίκνωση της οικονομικής 
δραστηριότητας κατά 4,5%. 
Παράλληλα, το ΚΕΠΕ βλέπει 
περαιτέρω βελτίωση στο ισο-
ζύγιο τρεχουσών συναλλα-
γών, εκτιμώντας ότι το εκεί 
έλλειμμα θα περιορισθεί στο 
0,7% του ΑΕΠ, από 2,7% 
όπου «έκλεισε» το 2012. 
 
Επιπλέον, το ΚΕΠΕ «βλέπει» 
αύξηση του μέσου ετήσι-
ου πληθωρισμού στο 1,6%, 
εξέλιξη την οποία αποδίδει 
στην επίδραση των φορών 
και στην αύξηση των τιμών 
ενέργειας και των διεθνών τι-
μών ειδών διατροφής.

   

Καταλαβαίνω πως θα φανεί 

οξύμωρο και εκτός εποχής, 

αλλά για εμένα η ενασχό-

ληση με την πολιτική είναι 

η μόνη λύση για να βγούμε 

από το αδιέξοδο.   

Αν έχει ζήσει κανείς σε μία 

επαρχιακή πόλη όπως η Βέ-

ροια ή η Δράμα στην οποία 

μεγάλωσα, εύκολα αντιλαμ-

βάνεται τη διαφορά στην 

ιδιοσυγκρασία και τις αγω-

νίες μιας μικρής, περιφερει-

ακής κοινωνίας. Είναι όλα 

εκείνα που δεν πρόκειται 

ποτέ να αποτελέσουν πρώτο 

θέμα στα δελτία ειδήσεων, 

αλλά για έναν κάτοικο ενός 

χωριού ή μιας κωμόπολης 

έχουν ζωτική σημασία. Η 

δική μου γενιά, που γαλου-

χήθηκε με όλες τις ανέσεις 

μιας επίπλαστης ευημερίας 

αλλά σήμερα ψάχνει εναγω-

νίως μία δουλειά, δεν έχει 

άλλη επιλογή. Οργίστηκε, 

απογοητεύτηκε και τώρα 

καλείται να πρωτοστατήσει 

στην έξοδο της χώρας από 

την κρίση, λειτουργώντας 

υπεύθυνα και συνθετικά. 

Πρώτα ο καθένας για τον 

εαυτό του και για τον τόπο 

του, αλλά και όλοι μαζί για 

την Ελλάδα.

Η κεντρική πολιτική σκηνή 

ως παραγωγός λύσεων “δια 

πάσαν νόσον” κατέρρευσε, 

κυρίως, γιατί πάνω της ενα-

ποθέσαμε περισσότερα από 

όσα έπρεπε. Έφτασε ο και-

ρός που ο καθένας μας πρέ-

πει να αναλάβει τις ευθύνες 

του και να επιστρέψει στον 

ΚΑΙΡΟΣ ΝΑ ΒΑΣΙΣΤΟΥΜΕ 
ΣΤΙΣ ΔΙΚΕΣ ΜΑΣ ΔΥΝΑΜΕΙΣ

του Σάκη Ιωαννίδη*

τόπο του, ώστε με όσα μέσα 

και εφόδια διαθέτει, να προ-

σφέρει σ’ αυτόν. Αυτός εί-

ναι και ο στόχος που θέτου-

με στους εαυτούς μας. Να 

δημιουργήσουμε μία ώριμη 

και ισχυρή νεολαία, έτοιμη 

να συνεισφέρει πολιτικά 

στις τοπικές κοινωνίες μέσα 

στις οποίες μεγάλωσε.

Η γενιά μας είναι ικανή να 

κάνει την υπέρβαση και πιο 

καταρτισμένη από τις προ-

ηγούμενες ώστε να αξιώνει 

να ζήσει με προοπτική και 

αξιοπρέπεια. Είναι στιγμή να 

αφήσουμε πίσω το χθες, να 

βάλουμε ένα τέλος στη μιζέ-

ρια και τη «θυματοποίηση». 

Σημασία άλλωστε δεν έχει 

να απαντηθεί ποιος έφταιξε, 

αλλά τι θα κάνουμε από εδώ 

και πέρα ώστε να μην έχου-

με ανάγκη να αναζητήσου-

με ξανά ενόχους. Είναι ώρα 

λοιπόν, την ανάπτυξη να 

την φέρουμε εμείς οι ίδιοι 

και να μην περιμένουμε να 

έρθει από τον ουρανό. Να 

δουλέψουμε για τον τόπο 

μας και να καταστήσουμε 

τις τοπικές οργανώσεις νε-

ολαίας, φορείς διεξαγωγής 

εποικοδομητικού διαλόγου 

και δημιουργικής σκέψης 

προς εύρεση λύσεων στα 

δεκάδες προβλήματα μας.

Ως νέοι και φιλόδοξοι άν-

θρωποι λοιπόν, είναι στο 

χέρι μας, με όχημα την ίδια 

την πολιτική που μας έφερε 

ως εδώ, να αναθεωρήσουμε 

την πορεία μας, να θέσου-

με υψηλούς στόχους και να 

καταφέρουμε να αλλάξουμε 

τη χώρα. Δίνοντας κίνητρο 

στους συνομηλίκους μας, 

ας αναγάγουμε την προ-

σπάθεια αυτή σε μάχη της 

γενιάς μας. 

*Οικονομολόγος, πρ. Γραμμα-

τέας ΔΑΠ-ΝΔΦΚ,τ. Υπεύθυνος 

Επαρχιακών Οργανώσεων  
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Προτεραιότητες για τη Νέα Προγραμματική Περίοδο

Πέρασε τις εξετάσεις του 
ΕΣΠΑ ο Δήμος Βέροιας
Η Δήμαρχος Βέροιας κ. 
Χαρίκλεια Ουσουλτζόγλου 
Γεωργιάδη συμμετείχε σε 
σύσκεψη, με θέμα την πο-
ρεία των έργων ΕΣΠΑ και 
το σχεδιασμό για την επό-
μενη Προγραμματική Περί-
οδο,  που πραγματοποίησε 
η Περιφέρεια Κεντρικής 
Μακεδονίας στη Δημόσια 
Βιβλιοθήκη, την Πέμπτη 21 
Φεβρουαρίου, στην οποία 
προήδρευσε ο Περιφερει-
άρχης κ. Απόστολος Τζιτζι-
κώστας.   

Στο πρώτο μέρος, η προ-
ϊσταμένη της Ενδιάμεσης 
Διαχειριστικής Αρχής της 
Π.Κ.Μ. κ. Αγγελική Ωραι-
οπούλου παρουσίασε την 
πορεία των έργων ΕΣΠΑ. 
Αξίζει να σημειωθεί ότι ο 
μεγαλύτερος όγκος των έρ-

Τους τρεις κεντρικούς άξο-
νες δράσης της νέας δι-
οίκησης της Περιφέρειας 
Κεντρικής Μακεδονίας –την 
ανάπτυξη, τη διαφάνεια 
και τον εκσυγχρονισμό της 
λειτουργίας της ΠΚΜ και 
την κοινωνική πολιτική και 
αλληλεγγύη– παρουσίασε ο 
Περιφερειάρχης Απόστολος 
Τζιτζικώστας στη ειδική δη-
μόσια συνεδρίαση του Περι-
φερειακού Συμβουλίου, που 
πραγματοποιήθηκε στην 
έδρα της ΠΚΜ στη Θεσσα-
λονίκη. 
«Τις εβδομάδες που προη-
γήθηκαν, ολοκληρώσαμε τη 
σημαντικότερη μεταρρύθμι-
ση στην Περιφερειακή Διοί-
κηση. Δημιουργήσαμε μια 
εγκάρσια τομή, περνώντας 
από τη γεωγραφική συνένω-
ση των επτά παλιών νομών 
στη νέα εποχή της Ενιαίας 

Περιφέρειας. Θεσμοθετήσαμε 
την Τομεακή Διοίκηση. Επα-
ναπροσδιορίσαμε το θεσμικό 
ρόλο των Αντιπεριφερειαρ-
χών και των Περιφερειακών 
Συμβούλων. Εναρμονίσα-
με την Κεντρική Μακεδονία 
με το ευρωπαϊκό κεκτημέ-
νο», σημείωσε με έμφαση 
ο Περιφερειάρχης Κεντρικής 
Μακεδονίας Απόστολος Τζι-
τζικώστας. Ο κ. Τζιτζικώστας 
έκανε ξεχωριστή αναφορά 
στις επισκέψεις του στις 
επτά περιφερειακές ενό-
τητες της ΠΚΜ, οι οποίες, 
όπως υπογράμμισε, «δεν 
ήταν εθιμοτυπικές, αλλά εί-
χαν συγκεκριμένο στόχο και 
ατζέντα», καθώς συμπεριέ-
λαβαν συνεργασίες με όλους 
τους φορείς, τα επιμελητήρια 
και τους δήμους, με κεντρικά 
ζητήματα την ανάπτυξη και 
το ΕΣΠΑ.
Αναφερόμενος στον πρώ-

το κεντρικό άξονα δράσης 
για την ΠΚΜ, την ανάπτυ-
ξη, ο Περιφερειάρχης Κεντρι-
κής Μακεδονίας Απόστολος 
Τζιτζικώστας υπογράμμισε 
ότι «κορυφαίο αναπτυξιακό 
εργαλείο είναι το ΕΣΠΑ» και 
ότι «η απορροφητικότητα 
στην Περιφέρεια Κεντρικής 
Μακεδονίας για όλους τους 
τομείς είναι σήμερα στο 52% 
και το επίπεδο συμβασιοποί-
ησης έργων προσεγγίζει το 
70%». Ο κ. Τζιτζικώστας πα-
ρουσίασε αναλυτικά τα υπό 
υλοποίηση έργα που χρημα-
τοδοτούνται από το ΕΣΠΑ 
ανά περιοχή «Στην Ημαθία 
υλοποιούνται 50 έργα συνο-
λικού ύψους 199 εκατομμυ-
ρίων ευρώ. Στη Θεσσαλονί-
κη υλοποιούνται 166 έργα 
συνολικού ύψους 488 εκα-
τομμυρίων ευρώ. Στο Κιλκίς 
υλοποιούνται έργα ύψους 
193 εκατομμυρίων ευρώ, με 
κυρίαρχα αυτά των οδικών 
αξόνων προϋπολογισμού 57 
εκατομμυρίων ευρώ. Στην 
Πέλλα 42 έργα 98,5 εκατομ-
μυρίων ευρώ. Στην Πιερία 
40 έργα 146 εκατομμυρίων 
ευρώ. Στις Σέρρες 33 έργα 
63 εκατομμυρίων ευρώ. Στη 
Χαλκιδική 68 έργα συνολικού 
ύψους 252 εκατομμυρίων 
ευρώ». 
Όπως επεσήμανε ο κ. Τζιτζι-
κώστας, αναφορικά με τον 
τομέα της ανάπτυξης η διοί-
κηση της Περιφέρειας Κεντρι-
κής Μακεδονίας έχει θέσει 4 
κομβικούς στόχους, που επι-
κεντρώνονται στην καλύτε-
ρη αξιοποίηση του ΕΣΠΑ. Ο 
πρώτος στόχος αφορά την 
επιτάχυνση της υλοποίησης 
των έργων, χωρίς καθυστε-
ρήσεις, με απόλυτα νόμιμες 
και διαφανείς διαδικασίες. 
Ο δεύτερος αναφέρεται στη 
συνολική αύξηση της απορ-
ροφητικότητας με στόχο την 

ενίσχυση των επενδύσεων 
και τη δημιουργία νέων θέ-
σεων εργασίας. Ο τρίτος κι-
νείται στην κατεύθυνση της 
δυναμικής συμμετοχής της 
ΠΚΜ, ως φορέα διαχείρισης 
στα τομεακά επιχειρησιακά 
προγράμματα και ο τέταρτος 
περιλαμβάνει τον ολοκληρω-
μένο σχεδιασμό για την επό-
μενη Προγραμματική Περίο-
δο 2014-2020.
Παράλληλα, ο Περιφερειάρ-
χης Κεντρικής Μακεδονίας 
Α. Τζιτιζκώστας παρουσίασε 
αναλυτικά τους οκτώ ανα-
πτυξιακούς τομείς που συν-
δέονται άμεσα με την ανά-
πτυξη της ΠΚΜ. Ο πρώτος 
αναπτυξιακός τομέας ανα-
φέρεται στον τουρισμό, με 
τη δημιουργία δωδεκάμηνης 
τουριστικής περιόδου για την 
Κεντρική Μακεδονία, ο δεύ-
τερος τομέας στη βιομηχανι-
κή ανάπτυξη και το εμπόριο, 
ο τρίτος  στο περιβάλλον, ο 
τέταρτος τομέας στην αγρο-
τική ανάπτυξη με βασικό 
στόχο τον εκσυγχρονισμό σε 
όλα τα στάδια, από την πα-
ραγωγή ως την πιστοποίηση 
των αγροτικών προϊόντων 
της ΠΚΜ, ο πέμπτος στην 
ανάπτυξη των υποδομών, 
ο έκτος στην καινοτομία, ο 
έβδομος στην παιδεία και ο 
όγδοος στον πολιτισμό.
Ο δεύτερος άξονας της πο-
λιτικής της ΠΚΜ είναι η δι-
αφάνεια και ο εκσυγχρο-
νισμός της διοίκησης και 
της λειτουργίας της Περι-
φέρειας, όπου τρεις είναι οι 
κατευθύνσεις που την καθο-
ρίζουν. Ειδικότερα, η πρώτη 
κατεύθυνση κινείται στον 
επανακαθορισμό της δημοσι-
ονομικής πολιτικής «με κύριο 
μέλημα τον εξορθολογισμό 
των δαπανών και την απαρέ-
γκλιτη τήρηση των κανόνων 
διαφάνειας και χρηστής διοί-

κησης».
Στην κατεύθυνση της ανα-
βάθμισης των υπηρεσιών και 
της εισαγωγής νέων τεχνο-
λογιών, ο Περιφερειάρχης 
κεντρικής Μακεδονίας έδωσε 
έμφαση στην παροχή γρή-
γορων και ολοκληρωμένων 
υπηρεσιών στους πολίτες και 
στην ταυτόχρονη βελτίωση 
του εσωτερικού επιπέδου 
λειτουργίας και συνεργασίας.
Η τρίτη κατεύθυνση προ-
ωθεί τη διαρκή κατάρτιση 
και την επανακατάρτιση του 
στελεχιακού δυναμικού με 
απώτερο σκοπό το καλύτερα 
κατηρτισμένο και εξειδικευ-
μένο στελεχιακό δυναμικό, 
που σημαίνει αποτελεσμα-
τικότερη εξυπηρέτηση των 
πολιτών και αποδοτικότερη 
λειτουργία της Περιφέρειας 
Κεντρικής Μακεδονίας. Τέ-
λος, η τέταρτη κατεύθυνση 
κινείται προς την εμπέδωση 
και ισχυροποίηση της Μητρο-
πολιτικής Διοίκησης της Θεσ-
σαλονίκης στους 4 τομείς του 
άρθρου 210 του Καλλικράτη 
καθώς και η καθιέρωση της 
θεσμικής και συστηματικής 
συνεργασίας με του Δήμους 
της Περιφέρειας Κεντρικής 
Μακεδονίας, μέσω της δη-
μιουργίας γραφείου υπό την 
εποπτεία αρμόδιου περιφε-
ρειακού συμβούλου.
Ο τρίτος άξονας της πολιτι-
κής της Περιφέρειας Κεντρι-
κής Μακεδονίας περιλαμβά-
νει την κοινωνική πολιτική 
και την αλληλεγγύη με 
βασική στόχευση στην 
έμπρακτη και ουσιαστική 
υποστήριξη των πολιτών που 
δοκιμάζονται «με όσα μέσα 
και δυνατότητες διαθέτουμε, 
αλλά και με όλα τα προγράμ-
ματα που μπορούμε να διεκ-
δικήσουμε», όπως δήλωσε 
ο Περιφερειάρχης Κεντρικής 
Μακεδονίας.

Στη συνέχεια, μετά την ολο-
κλήρωση της ομιλίας του 
Περιφερειάρχη Κεντρικής 
Μακεδονίας Απόστολου Τζι-
τζικώστα, το λόγο έλαβαν οι 
αρμόδιοι Αντιπεριφερειάρ-
χες, οι οποίοι παρουσίασαν 
τους άξονες πολιτικής για 
τους τομείς ευθύνης τους.
 Την ειδική συνεδρίαση του 
Περιφερειακού Συμβουλίου 
Κεντρικής Μακεδονίας -η 
οποία πραγματοποιήθηκε 
παρουσία μόνο των περι-
φερειακών συμβούλων της 
συμπολίτευσης, καθώς οι 
περιφερειακοί σύμβουλοι 
της αντιπολίτευσης απο-
χώρησαν από τη διαδικα-
σία- παρακολούθησαν η 
Αντιπρόεδρος της Βουλής 
των Ελλήνων και βουλευτής 
Σερρών Μ. Κόλλια- Τσα-
ρουχά, Δήμαρχοι της ΠΚΜ, 
καθώς και πρόεδροι και εκ-
πρόσωποι επιμελητηρίων 
της Κεντρικής Μακεδονίας.
Σχολιάζοντας την αποχώρη-
ση των περιφερειακών συμ-
βούλων της αντιπολίτευσης 
από την πρώτη ειδική συνε-
δρίαση του Περιφερειακού 
Συμβουλίου σχετικά με τους 
κεντρικούς άξονες της πολι-
τικής της ΠΚΜ, ο κ. Τζιτζικώ-
στας δήλωσε ότι «η πολιτική 
της άδειας καρέκλας έρχεται 
από το βαθύ παρελθόν. Στη 
σημερινή εποχή φανερώνει 
ένδεια θέσεων και προτά-
σεων για την Κεντρική Μα-
κεδονία. Φανερώνει, όμως, 
και την αμηχανία της αντι-
πολίτευσης απέναντι στην 
πρότασή μας για ουσιαστική 
συνεργασία. Η νέα διοίκηση 
παραμένει προσηλωμένη 
στο συμμετοχικό διάλογο. 
Κατανοούμε τις κινήσεις 
τακτικής, αλλά –όπως και η 
κοινωνία- δεν τις δικαιολο-
γούμε».
 

γων υλοποιούνται στο Δήμο 
Βέροιας και μάλιστα με ομαλή 
πορεία. Στο δεύτερο μέρος 
παρουσιάστηκε το πλαίσιο 
της Νέας Προγραμματικής 
Περιόδου 2014-20, οι άξονες 
και οι προτεραιότητες της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης και της 
Περιφέρειας Κεντρικής Μακε-
δονίας.

Σε παρέμβασή της, η Δή-
μαρχος Βέροιας κ. Χαρίκλεια 
Ουσουλτζόγλου Γεωργιάδη, 
αφού συνεχάρη τον Περιφε-
ρειάρχη κ. Απ. Τζιτζικώστα 
για την ανάληψη των νέων 
καθηκόντων του, αναφέρθη-
κε στις προτεραιότητες του 
Δήμου για τη Νέα Προγραμ-
ματική Περίοδο. Καταρχάς, 
τόνισε την ανάγκη για συνερ-
γασία μεταξύ της Περιφέρει-
ας και όλων των φορέων του 

νομού, για να εξασφαλιστεί 
η αποτελεσματικότητα και 
η ουσιαστική ανάπτυξη. 

Οι κατευθύνσεις της Νέας 
Προγραμματικής Περιόδου 
είναι λίγο-πολύ γνωστές. 
Υπογράμμισε όμως ότι όλα 
αυτά έχουν μικρή σχέση 
με τις προτεραιότητές μας 
και με την οικονομική κρί-
ση που μας μαστίζει. Για το 
λόγο αυτό ζήτησε να συ-
μπεριληφθούν έργα, κρίσι-
μα για το Δήμο, που φαίνε-
ται να μη περιλαμβάνονται 
στους άξονες της Π.Κ.Μ., 
έργα όμως που συνδέο-
νται άμεσα με την τοπική 
ανάπτυξη και την ποιότητα 
ζωής, όπως έργα αγροτι-
κής οδοποιίας και έργα εγ-
γειοβελτιωτικά (αρδευτικά, 

υδατοδεξαμενές), τη στιγμή 
μάλιστα που μεγάλος αριθ-
μός οικογενειών επιστρέφει 
από τα μεγάλα αστικά κέντρα 
με σκοπό να ασχοληθεί με 
την αγροτική γη. 

Πέρα από τα έργα αυτά, τό-
νισε ότι στους Δήμους που 
συνδέθηκαν με τον Καλλι-
κράτη υπάρχει τεράστιο πρό-
βλημα έλλειψης υποδομών 
από υδρεύσεις, αποχετεύσεις 
και σχολεία. Ακόμα, ανέφε-
ρε συνοπτικά έργα που θα 
πρέπει να συμπεριληφθούν 
σε διάφορους τομείς, όπως 
διαχείριση απορριμμάτων και 
εξοπλισμό αποκομιδής, έργα 
εξοικονόμησης ενέργειας σε 
κτήρια και δημόσιους χώ-
ρους και Ανανεώσιμες Πη-
γές Ενέργειας, αναστήλωση 
και ενεργειακή αναβάθμιση 

διατηρητέων κτηρίων, την 
χρηματοδότηση της κατα-
σκευής χώρων στάθμευσης, 
δράσεις ενημέρωσης και κα-
τάρτισης, αλλά και δράσεις  
για την προβολή των έργων 
που υλοποιούνται ή προ-
βλέπονται να υλοποιηθούν. 
Τέλος τόνισε την ανάγκη να 
χρηματοδοτηθούν μελέτες 
προετοιμασίας. 

Τις προτάσεις αυτές ο Δήμος 
Βέροιας, λαμβάνοντας υπό-
ψη και τα αποτελέσματα της 
συνάντησης, προτίθεται να 
καταθέσει άμεσα στην Πε-
ριφέρεια. Παράλληλα όρισε 
επιτροπή, από συνεργάτες 
και υπηρεσιακούς παράγο-
ντες, που θα αναλάβει την  
προετοιμασία του Δήμου για 
τη Νέα Προγραμματική Πε-
ρίοδο. 

Οι τρεις άξονες δράσης 
της νέας διοίκησης

Τους παρουσίασε ο Περιφερειάρχης Κ. Μακεδονίας Απόστολος Τζιτζικώστας
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Για μία ακόμη 
φορά, με αφορμή 
και την επίσκεψη 
του νέου Περιφε-
ρειάρχη Α. Τζιτζι-
κώστα στην Ημα-
θία, αρκετή συζή-
τηση έγινε για τα 
περίφημα κονδύ-
λια του ΕΣΠΑ. Είχε 

προηγηθεί η απόφαση της Συνόδου Κορυφής της 
Ε.Ε, όπου με πανηγυρισμούς είχε επιστρέψει ο 
πρωθυπουργός απ’ αυτή. Δυστυχώς όμως όλα 
αυτά τα χρόνια η πραγματικότητα άλλα απέδει-
ξε.

Από τα ΕΣΠΑ και τα άλλα ευρωπαϊκά κονδύλια, 
όπως γινόταν τόσα χρόνια και με τον πακτωλό 
των κρατικών επιδοτήσεων και άλλων ενισχύσε-
ων, κερδισμένη έβγαινε πάντα μια ομάδα μεγά-
λων επιχειρήσεων, ενώ τα βάρβαρα μέτρα πλή-
θαιναν για το λαό. Αρκεί να αναλογιστεί κανείς 
ότι την περασμένη εφταετία (2007 - 2013), η 
Ελλάδα πήρε από τα ΕΣΠΑ 20 δισ. ευρώ. Αυτό 
όμως σε τίποτα δεν εμπόδισε την εκδήλωση της 
κρίσης, δεν ανέκοψε τη συντριβή των μικρών 
ΕΒΕ και των φτωχών αγροτών, δεν απέτρεψε τις 
περικοπές σε μισθούς και δικαιώματα, δε βελτίω-
σε σε τίποτα τους όρους με τους οποίους ζει και 
βγάζει το μεροκάματο η συντριπτική πλειοψηφία 
του λαού.

Άλλη μια πλευρά: Ποιανού λεφτά είναι τα ΕΣΠΑ; 
Σίγουρα όχι της Κομισιόν και του Ευρωπαϊκού 
Συμβουλίου. Όπως στην Ελλάδα, έτσι και πα-
ντού, τα κρατικά ταμεία γεμίζουν από τη φοροα-
φαίμαξη του λαού, από την αιματηρή λιτότητα σε 
βάρος του, από την περικοπή και εμπορευματο-
ποίηση στοιχειωδών κοινωνικών υπηρεσιών, από 
την κλοπή του κοινωνικά παραγόμενου πλούτου, 
τον οποίο το κράτος αναδιανέμει προς όφελος 
των μεγαλοεπιχειρηματιών. Ένας τέτοιος μηχανι-
σμός είναι και ο προϋπολογισμός της ΕΕ.

Πού θα πάνε αυτά τα λεφτά; Πάνω από 40% - 
σύμφωνα με τα στοιχεία της Ευρωπαϊκής Επιτρο-
πής - επιστρέφει άμεσα στους μονοπωλιακούς 
ομίλους των ισχυρών κρατών της ΕΕ, ενώ το 
υπόλοιπο λυμαίνεται η οικονομική ελίτ. Σε επίπε-
δο ΕΕ, το 94% του συνολικού ποσού του Πολυε-
τούς Δημοσιονομικού Πλαισίου (2014 - 2020) θα 
δοθεί για τη χρηματοδότηση αποκλειστικά των 
πολυεθνικών μονοπωλίων. 

Και κάτι ακόμη. Τα λεφτά αυτά δε θα γίνουν αντι-
πλημμυρικά και αντισεισμικά έργα, σχολεία και 
νοσοκομεία, υποδομές που έχει ανάγκη ο λαός. 
Θα γίνουν «καύσιμο» για τις μεγαλοεπιχειρήσεις 
να κάνουν επενδύσεις με εργατοϋπάλληλους που 
θα αμείβονται με τρεις κι εξήντα, χωρίς κανένα 
δικαίωμα. Από αυτήν την ανάπτυξη δεν έχει τίπο-
τα να κερδίσει ο λαός!

*Εκδότης της εφημερίδας «Η ΑΛΛΗ ΑΠΟΨΗ» 

“Η ΑΛΛΗ ΑΠΟΨΗ”

Σε συμφωνία κατέληξε η 
σύσκεψη για την κατάργη-
ση των Πανεπιστημιακών 
Τμημάτων, που συγκάλε-
σαν οι Δήμαρχοι Βέροιας 
και Νάουσας Χ. Ουσουλ-
τζόγλου και Τ. Καραμπα-
τζός με τον σεβασμιότα-
το Μητροπολίτη Βεροίας, 
Ναούσης και Καμπανίας, 
κ. Παντελεήμονα, τους 
Βουλευτές Ημαθίας κ.κ. Γ. 
Μπατσαρά, Λ. Τσαβδαρίδη 
και Α. Βεσυρόπουλο, τον κ. 
Σ. Σαρηγιαννίδη ως εκπρό-
σωπο του Αντιπεριφερει-
άρχη κ. Κ. Καραπαναγιω-
τίδη και τον Αντιδήμαρχο 
Παιδείας του Δήμου Βέροι-
ας, κ. Ν. Μαυροκεφαλίδη. 
Νωρίτερα στο γραφείο της 
Δημάρχου Βέροιας βρέθη-
κε και ο Βουλευτής κ. Κ. 
Γιοβανόπουλος ο οποίος 
δεν μπόρεσε να παραμείνει 
για την σύσκεψη και διαβε-
βαίωσε τη Δήμαρχο ότι θα 
λάβει μέρος σε όποια μορ-
φή δράσης συμφωνηθεί.

Την ενημέρωση ξεκίνησαν 
οι Δήμαρχοι, με πρώτη τη 
Δήμαρχο Βέροιας να τονί-
ζει τη σημασία της συνά-
ντησης από την οποία πρέ-
πει να προκύψει η ομόθυ-
μη στάση όλων έναντι της 
επικείμενης κατάργησης 
των τμημάτων και η δια-
μόρφωση μιας κοινής πρό-
τασης για την προοπτική 
ανάπτυξης Πανεπιστημια-
κών Σχολών σε Βέροια και 
Νάουσα όπως και για άλλα 
σοβαρά θέματα, αναφέρο-
ντας το Β’ Σ.Σ..

Αναφερόμενη στη συνά-
ντηση της με τον Υπουργό 
Παιδείας κ. Αρβανιτόπουλο, 
με την ιδιότητα του μέλους 
της Διοίκησης της ΚΕΔΕ, η 
κ. Ουσουλτζόγλου τόνισε 
ότι αυτό που επισημάνθη-
κε στον Υπουργό είναι ότι 
ο σχεδιασμός του Προ-
γράμματος «Αθηνά» στην 
Περιφέρεια Κ. Μακεδονίας 
με βάση την αρχή «ένα 
ΤΕΙ και ένα ΑΕΙ σε κάθε 
Περιφέρεια» δεν μπορεί να 
υλοποιηθεί ισομερώς λόγω 
της ύπαρξης της Θεσσαλο-
νίκης. Συνεπώς θα πρέπει 
να εξετασθεί σε νέα βάση 
η ανάπτυξη των Σχολών 
στην Κ. Μακεδονία. 

Η Δήμαρχος της Βέροιας 
υπογράμμισε επίσης ότι σε 
καμιά περίπτωση δεν πρέ-
πει να μείνουν αναξιοποί-
ητες οι εγκαταστάσεις που 
μέχρι σήμερα λειτούργησε 
το Τμήμα Χωροταξίας και 

υπενθύμισε ότι η Βέροια έχει 
από το παρελθόν επεξεργα-
σμένες προτάσεις για την 
ανάπτυξη νέων πανεπιστημι-
ακών σχολών στην περιοχή. 

Μεταξύ άλλων η Δήμαρχος 
της Βέροιας αναφέρθηκε 

στην πολύ καλή προοπτι-
κή ανάπτυξης του ΑΠΘ στη 
Βέροια, που υπήρχε με την 
προηγούμενη Πρυτανική 
Αρχή. Αποτέλεσμα εκείνης 
της συνεργασίας ήταν να 
συμφωνηθεί η παραχώρηση 
εκ μέρους του Δήμου έκτα-
σης 20 επιπλέον στρεμμά-
των για την ανέγερση αμφι-
θεάτρου κτλ. Όλα άλλαξαν 
άρδην μετά την αλλαγή της 
Διοίκησης, υπογράμμισε η κ. 
Ουσουλτζόγλου.

Ο Δήμαρχος της Νάουσας, 
συμφώνησε ότι από τη συ-
νάντηση πρέπει να προκύψει 
κάτι ουσιαστικό και τόνισε 
ότι με την απομάκρυνση του 
Τμήματος η Νάουσα δέχεται 
ένα ακόμα πλήγμα μετά το 
κλείσιμο της Σχολής Αστυνο-
μίας, την απομάκρυνση της 
Δ.Ο.Υ κτλ.

Πλέον έχουμε ανάγκη και 
τους λίγους φοιτητές και για 
αυτό ως Δήμος προσφέραμε 
τα πάντα για να στεριώσει 
το τμήμα στην πόλη ως πρό-
δρομος της έλευσης και νέων 
πανεπιστημιακών τμημάτων, 
δεν πρέπει να αφήσουμε το 
θέμα στην τύχη του και πρέ-
πει να πιέσουμε άμεσα για 
να έχουμε το ακριβώς αντί-
θετο αποτέλεσμα από αυτό 
που δρομολογείται, δήλωσε 
μεταξύ άλλων ο κ. Καραμπα-
τζός. 

Ο κ. Σαρηγιαννίδης διατύ-
πωσε τη θέση της Περιφέ-
ρειας για τη μη μετακίνηση 
πανεπιστημιακών τμημάτων 
και εξέφρασε τις επιφυλά-

ξεις για το κατά πόσο μπορεί 
στη συγκεκριμένη χρονική 
συγκυρία να υπάρξει θετική 
έκβαση μιας προσπάθειας 
ανάπτυξης νέων τμημάτων 
στην περιοχή.

Η κ. Μπατσαρά ανέφερε ότι 

η μετακίνηση των τμημάτων 
της Βέροιας και της Νάουσας 
δεν συμπεριλαμβάνονται 
στο σχέδιο «Αθηνά», αλλά 
είναι αποτέλεσμα αποφά-
σεων των Συγκλήτων του 
Αριστοτέλειου και του Μα-
κεδονίας, όπως διαβεβαίωσε 
ο Υπουργός Παιδείας. Σημεί-
ωσε επίσης ότι το συγκεκρι-
μένο σχέδιο δε θα συζητηθεί 
στη Βουλή αλλά θα αποκτή-
σει ισχύ με τη μορφή Προε-
δρικού Διατάγματος. 

Στη συνέχεια η Βουλευτής 
διάβασε επιστολή που έστει-
λε στον Υπουργό Παιδεί-
ας, στην οποία αναφέρεται 
σε συγκεκριμένη πρόταση 
ανάπτυξης Γεωπονικής και 
Φιλοσοφικής Σχολής στην 
Ημαθία, αντικείμενα σπου-
δών που συνάδουν με την 
αγροτική παράδοση της πε-
ριοχής και τις ιστορικές της 
καταβολές.

Ο κ. Βεσυρόπουλος πρότεινε 
να ζητηθεί από την πολιτική 
ηγεσία του Υπουργείου  να 
ασκήσει πιέσεις στις Πρυτα-
νικές Αρχές για να αναστα-
λούν οι αποφάσεις τους και 
εν τω μεταξύ να γίνει συνά-
ντηση με τους Πρυτάνεις.

Στη συνάντηση παραβρέ-
θηκε και ο επικεφαλής στο 
Δημοτικό Συμβούλιο Βέροι-
ας της παράταξης «ενεργοί 
πολίτες» κ. Ι. Αγγέλογλου, 
ο οποίος διατύπωσε την 
άποψη ότι η Βέροια πρέπει 
να αποκτήσει ένα δικό της 
Πανεπιστήμιο με διακριτό 
brand name “Πανεπιστήμιο 

Βέροιας». Ο Βουλευτής κ. 
Τσαβδαρίδης τόνισε με τη 
σειρά του ότι η απομάκρυν-
ση των τμημάτων της Βέ-
ροιας και της Νάουσας δεν 
είναι μέρος της εφαρμογής 
του προγράμματος «Αθηνά» 
αλλά υλοποίησης των απο-

φάσεων που έχουν λάβει οι 
Σύγκλητοι του ΑΠΘ και του 
Παν. Μακεδονίας. 

«Θα προσπαθήσουμε να πα-
γώσουμε τις αποφάσεις των 
συγκλήτων και μετά να δού-
με την προοπτική της ανά-
πτυξης και νέων τμημάτων 
στην Ημαθία», είπε ο Βου-
λευτής.

Ο Αντιδήμαρχος Βέροιας αρ-
μόδιος σε θέματα Παιδείας 
κ. Ν. Μαυροκεφαλίδης, που 
αναφέρθηκε στην εντυπωσι-
ακή μεταστροφή του κλίμα-
τος και των επιχειρημάτων 
του ΑΠΘ έναντι της Βέροιας, 
όταν άλλαξε η Διοίκηση της 
Πρυτανείας.

Ο Μητροπολίτης πήρε το 
λόγο και τόνισε ότι θα εί-
ναι στο πλευρό των Δήμων 
σε ότι συμφωνηθεί να γίνει 
από κοινού στο εξής με τους 
Βουλευτές.

Ακολούθησε διεξοδική συζή-
τηση και συμφωνήθηκε τις 
αμέσως προσεχείς ημέρες 
να υπάρξει επίσημη συνά-
ντηση όλων με τον Υπουργό 
Παιδείας και αμέσως μετά τα 
υπάρξει συνάντηση με τις 
Πρυτανικές Αρχές του ΑΠΘ 
και του Παν. Μακεδονίας.

Η συνάντηση ολοκληρώθηκε 
σε πολύ καλό κλίμα, με τους 
Βουλευτές να αναλαμβάνουν  
να κλείσουν το ραντεβού με 
τον Υπουργό και τους Δη-
μάρχους να κάνουν το ίδιο 
με τους Πρυτάνεις των δυο 
Πανεπιστημίων.

Για τα κονδύλια 
του ΕΣΠΑ

Γράφει ο Αλέκος Χατζηκώστας*

ΑΠΟΛΥΤΗ ΤΑΥΤΙΣΗ ΑΠΟΨΕΩΝ
Σύσκεψη των κορυφαίων θεσμικών παραγόντων της 
Ημαθίας για τα πανεπιστημιακά τμήματα



Το συνέδριο του ΠΑΣΟΚ και ο νέος κύκλος 
ελέγχων της τρόικας μοιάζουν να χωρίζουν τον 
Πρωθυπουργό από την ενεργοποίηση του σχε-
δίου για ανασχηματισμό της κυβέρνησης. Παρά 
το γεγονός ότι οι στενοί συνεργάτες του κ. Σα-
μαρά δεν έχουν ενιαία άποψη για το θέμα, δεν 
είναι λίγοι προτείνουν τη μετάθεση των αλλα-
γών για το τέλος του καλοκαιριού. Οι υποστη-
ρικτές της δεύτερης άποψης, περί αναβολής 
του ανασχηματισμού, επικαλούνται όχι μόνον 
τις πιθανές δυσχέρειες των δύο κυβερνητικών 
εταίρων, αλλά και τις αντιδράσεις που μπορεί να 
προκληθούν στο εσωτερικό της Ν.Δ. Πάντως, 
η προσδοκία της νέας γενιάς, και όχι μόνον, 
βουλευτών για συμμετοχή στη κυβέρνηση είναι 
προτιμότερη από την απογοήτευση ενός απο-
κλεισμού τους και τις συνέπειες που αυτός θα 
μπορούσε να έχει στην πορεία της Ν.Δ. προς το 
συνέδριο. Από την άλλη πλευρά, οι οπαδοί του 
ανασχηματισμού επισημαίνουν ότι τα προβλή-
ματα στην κυβερνητική λειτουργία είναι ορατά.

06 •28
ΦΕΒ
2013

ΚΥΚΛΟΦΟΡΕΙ ΤΟ ΝΕΟ ΒΙΒΛΙΟ ΤΟΥ 
ΑΛΕΚΟΥ ΧΑΤΖΗΚΩΣΤΑ

“ΔΥΤΙΚΑ ΤΟΥ ΑΛΙΑΚΜΟΝΑ”
ΘΑ ΤΟ ΒΡΕΙΤΕ ΣΤΑ 

ΒΙΒΛΙΟΠΩΛΕΙΑ ΤΟΥ ΝΟΜΟΥ

Η όλη συζήτηση τίθεται υπό αίρεση καθότι με το σχέδιο 
Αθηνά είναι ευδιάκριτη η βούληση της πολιτείας αλλά και 
των Πανεπιστημιακών αρχών, να επαναφέρουν στην αρχι-
κή έδρα τους, τις σχολές. Ας κάνουμε ένα σύντομο απολο-
γισμό καταθέτοντας τον αέναο προβληματισμό που προ-
τάσσει αυθόρμητα το θέμα, «Πανεπιστήμιο στην Πόλη». 
Ανταποκρίθηκε η εν λόγω σχολή στο αίτημα της τοπικής 
Κοινωνίας; Ανταποκρίθηκε αμοιβαία η τοπική Κοινωνία;

Είχαμε αιτηθεί μιας Πανεπιστημιακής Σχολής χωρίς 
όμως αυτό το αίτημα να έχει να συνδεθεί με την ιστορία 
της πόλης χωρίς να βασιστεί σε μια μελλοντική στρατηγι-
κή. Το πρώτο επιχείρημα που διαφαίνονταν εξαρχής, ήταν 
ότι συνδέθηκε με την επίλυση οικονομικών προβλημάτων, 
ακυρώνοντας κάθε αναφορά στην Πνευματική Βέροια.

Προκειμένου να στεγαστεί η Σχολή Μηχανικών της 
Χωροταξίας, σημειωτέον, χωρίς το συγκεκριμένο επιστη-
μονικό αντικείμενο να έχει ταυτιστεί με την αρχέτυπη και 
πρωτότυπη κουλτούρα της Πόλης, βρήκαμε μια εύκολη 
λύση παραχωρώντας ένα εγκαταλελειμμένο στρατόπεδο 
και επισκευάζοντας βιαστικά και εκ των ενόντων τα υπάρ-
χοντα κτίρια που ήταν τα άκρως απαραίτητα για μια επι-
στημονική διδασκαλία και άκρως ακατάλληλα. Δεν είχαμε 
μεριμνήσει, από την αρχή, για ένα χώρο που θα μπορούσε 
να ενσωματώσει τους φοιτητές στη ζωή της πόλης εντός 
των ορίων της και όχι μόνο των χωροταξικών. Αντί αυτού, 
εξορίσαμε το Πανεπιστήμιο σ΄ ένα ειδυλλιακό μεν, τόπο 
στην εξοχή, που ποτέ όμως δεν ξέφυγε απ΄ την αρχική 
νοοτροπία. Εμείς, Δήμος και Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο, 
το κάναμε αυτό σε νέους ανθρώπους, χωρίς να ανταποκρι-
θούμε ουσιαστικά σε βασικά αιτήματα τους, που σχετίζο-
νται με τη συγκοινωνία την επικοινωνία και τη σίτιση τους. 
Η διδασκαλία γίνονταν σε αίθουσες πρώην Πυροβολαρχίας. 
Πώς είναι δυνατόν να μην απεκδυθεί έστω και συμβολικά, 
τη μονιμότητα; Εις ό,τι αφορά τα ενοίκια, είναι δύσκολο να 
συγκρατήσει κάποιος, γονέας ή άλλος, την οργή και ειρω-
νεία, όταν μια γκαρσονιέρα στη Βέροια είχε φθάσει τα 350 
ευρώ κι έπρεπε να προστεθούν κοινόχρηστα, μεταφορικά, 
σίτιση κ.λπ… Γιατί να θέλουν να μείνουν σ΄ αυτό το Πα-
νεπιστήμιο οι φοιτητές όταν αντίστοιχα στη Θεσσαλονίκη 
ανάμεσα στις αμέτρητες και ασύγκριτα καλύτερες ποιοτικά 
επιλογές, θα μπορούσαν να ζήσουν την εμπειρία της φοι-
τητικής ζωής; Το αποτέλεσμα δικαιώνει αυτή την οπτική.

Τι μπορούμε να κάνουμε από δω και πέρα;
Ο Δήμος δεν είναι δυνατό να υποκαταστήσει την κρατούσα 
Πολιτεία. Το σχέδιο Αθηνά παρά τις όποιες περιφερειακές 
αντιδράσεις, είναι σχεδόν βέβαιο ότι θα προχωρήσει έστω κι 
αν χρειαστεί ν΄ αλλάξει τονισμό, και να γίνει σχέδιο «Αθή-
να». Υπό τις παρούσες συνθήκες και την κατάσταση που 
δημιουργείται, είναι ανώφελο να εξακολουθούμε να ζητάμε 
την παραμονή της σχολής. Οφείλουμε να αλλάξουμε στρα-
τηγική, επιμένοντας επί του παρόντος στη νομική κατο-
χύρωση του παραχωρηθέντος οικοπέδου. Εξακολουθεί να 
είναι περιουσία του Δήμου; Χάθηκε; Επαναπροσδιορίζου-
με τέλος τη θέση μας για εγκατάσταση Πανεπιστημιακής 
σχολής στην πόλη επιβεβαιώνοντας το διαρκές ενδιαφέρον 
μας για την υπόθεση. Σύντομα θα βρούμε μπροστά μας 
τον ίδιο προβληματισμό για τη νέα χρήση του Δικαστικού 
Μεγάρου. Όπως γι΄ αυτό έτσι και για το Πανεπιστήμιο δεν 
εισάγουμε επ΄ ουδενί στη συζήτηση οικονομικά αιτήματα 
γιατί αποδυναμώνουν το σκοπό, αν θέλουμε να το ανα-
δείξουμε ως συλλογικό και καθολικό αίτημα της Πόλης. Η 
Πνευματική Βέροια, κι επικαλούμαστε τον όρο για χρηστι-
κούς όρους και όχι για ουσιαστικούς – θα μπορούσε να 
διατυπώσει στο μέλλον το αίτημα μόνο για τις σχολές εκεί-
νες που θα ταίριαζαν στην ιστορική διαδρομή της. Πόλη 
πανάρχαια, κατοικημένη διαρκώς στον ίδιο τόπο και με το 
ίδιο όνομα, δεν είναι δυνατόν να φιλοξενεί Πανεπιστημιακή 
Σχολή, αλλά να έχει και να κατέχει μόνο, και δη, αυτόνομα 
τμήματα, όπως είναι για παράδειγμα,  Αρχαιολογίας, Ιστο-
ρίας, Αγιογραφίας, “Restauro”,  αρχικά, έστω ενός άλλου 
Πανεπιστημίου. Αν δεν ενσωματωθεί στην τρέχουσα γλώσ-
σα, αφού η γλώσσα είναι κυρίαρχη, να λέγεται δηλαδή «Η 
Πανεπιστημιακή σχολή της Βέροιας» κι όχι παράρτημα του 
Αριστοτελείου ή όποιου άλλου και να προτάσσεται το όνο-
μα μιας άλλη Πόλης, δεν πρόκειται να τελεσφορήσει ποτέ 
κανένα εγχείρημα. Και κλείνω χαριτολογώντας: Η Πανεπι-
στημιακή σχολή οφείλει να είναι όπως το Ρεβανί Βεροίας. 
Οφείλει να γίνει Βεροίας, όπως ο Σεβασμιότατος, που εί-
ναι ο, Βεροίας. Βrand name,δηλαδή, για εκφραστώ με την 
ορολογία  της τρέχουσας επικοινωνιακής ανάγκης.

Σκέψεις γύρω από 
τις Πανεπιστημιακές 
σχολές της Πόλης

Με τιμή,
Αγγέλογλου Γιάννης

Παρουσιάστηκε το Σάββατο 23/2 στην αί-

θουσα του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας το 

βιβλίο του Ιωάννη Γκιώνη «Η αφήγηση ενός 

μαχητή» από τις εκδόσεις «historical Qouest». 

Την εκδήλωση – που ήταν αφοερωμένη στα 

100 χρόνια από την απελευθέρωση της Βέροι-

ας- διοργάνωσαν Η Αντιδημαρχία Κοινωνικής 

Προστασίας Παιδείας και Πολιτισμού του Δή-

μου Βέροιας και ο Σύνδεσμος Φιλολόγων του 

νομού Ημαθίας και την παρακολούθησαν δε-

κάδες πολίτες, μεταξύ αυτών ο πρόεδρος του 

Δ.Σ Τ. Χατζηαθανασίου και ο αντιδήμαρχος Ν. 

Μαυροκεφαλίδης.

Στην εισαγωγική της ομιλία η Βαρβάρα Σαρά-
ντη, μέλος του Δ.Σ του Συνδέσμου Φιλολόγων 

υπογράμμισε: «Το βιβλίο βασιζέται στο Ημερολόγιο του Ευθύμη Κατσιάπη, στρατιώτη των Βαλκανικών Αγώνων 1912-1913 

που γεννήθηκε στο Σέρβου Ηραίας του νομού Αρκαδίας . μετείχε σε όλες τις φάσεις των πολέμων και κατέγραψε όλο όσα 

έζησε σ’ ένα σημειωματόριο το οποίο φρόντισε να επενδύσει ώστε να το διαφυλάξει από την φθορά και κουβαλούσε πάντοτε 

μαζί του. Αποτελεί ένα αυθεντικό, αφτιασίδωτο κείμενο ενός χωρικού που βιώνει όλες τις δυσκολίες ενός ανελέητου πολέμου 

από την αρχή ως το τέλος και είχε μεγάλη τύχη να επι-

στρέψει πίσω στην οικογένεια του έχοντας επιτελέσει 

το χρέος στην πατρίδα ακέραιο». Στη συνέχεια υπήρξε 

προβολή των σπάνιων φωτογραφιών του βιβλίου προ-

έρχονται από το ΓΕΣ και το Αμερικανικό Κογκρέσο.

Κύριος ομιλητής ήταν ο δημοσιογράφος-συγγραφέας 

Αλέκος Χατζηκώστας που κατέθεσε τις απόψεις τους 

σχετικά με τις κοινωνικό-πολιτικό πλαίσιο των Βαλκα-

νικών Πολέμων τονίζοντας: «Το βιβλίο που παρουσιά-

ζουμε σήμερα, αποτελεί σίγουρα ένα χρήσιμο εργαλείο 

για όσους ασχολούνται με την νεώτερη ιστορία του 

τόπου μας Και αυτό γιατί περιέχει μια ζωντανή μαρτυ-

ρία ενός ανώνυμου αγωνιστή της. Κάθε μαρτυρία και 

εδώ δεν αναφερόμαστε στα όσα άφησαν οι επώνυμοι πρωταγωνιστές της περιόδου αυτής, σίγουρα με κατάλληλα ιστορικά 

μέσα και εργαλεία, μπορεί να συμβάλλει στο να δοθεί μία σφαιρική εικόνα του τι αλλά και γιατί συνέβη τότε.Τη χρονιά αυτή 

, ιδιαίτερα στο χώρο της Β. Ελλάδας πραγματοποιήθηκαν πλήθος εκδηλώσεις με περιεχόμενο του Βαλκανικούς Πολέμους. Σε 

αρκετές από αυτές κυριάρχησε το προπαγανδιστικό στοιχείο, δεμένο με μια σειρά «εθνικού μύθους» που καλλιεργήθηκαν 

από τότε και που σκέπασαν έτσι όχι μόνο την ιστορική πραγματικότητα αλλά και τις πραγματικές αιτίες των γεγονότων… Ο 

Βαλκανικός Πόλεμος είναι ένας κρίκος στην αλυσίδα των παγκόσμιων γεγονότων που σηματοδοτούν την κατάρρευση της 

μεσαιωνικής κατάστασης σχέσεων στην Ασία και την Ανατολική Ευρώπη. Να σχηματίσουν ενωμένα εθνικά αστικά κράτη στα 

 Παρουσιάστηκε το βιβλίο 
     «Η αφήγηση ενός μαχητή»

Βαλκάνια, να απαλλάξουν από την καταπίεση των τοπικών 

φεουδαρχικών κανόνων και να απελευθερώσουν τελείως τους 

αγρότες των Βαλκανίων όλων των εθνικοτήτων από το ζυγό 

των γαιοκτημόνων τέτοιο ήταν το ιστορικό καθήκον που έφε-

ρε αντιμέτωπους τους Βαλκανικούς λαούς…».

Στη συνέχει σύντομο χαιρετισμό απεύθυνε ο δισέγγονος του 

αγωνιστή Ε. Κατσιάπη, ψυχίατρος Γιάννης Κουτσανδρέας το-

νίζοντας ότι «δεν οφείλουμε τίποτε σε κανένα ξένο για την 

ανεξαρτησία μας»,καθώς και ο υπεύθυνος των εκδόσεων 

Historical Quest ιστορικός Γιάννης Χρονόπουλος χαρακτη-

ρίζοντας το σχετικό ημερολόγιο ως «ακατέργαστο διαμάντι» 

καθώς και για φροντισμένη έκδοση του βιβλίου που συνοδεύ-

εται και από σπάνιο φωτογραφικό υλικό. Τέλος οι συγγραφέας 

του βιβλίου Ιωάννης Γκιώνης, φιλόλογος (και αντιδήμαρ-

χος Δήμου Ηλίου) αναφέρθηκε στα μηνύματα που βγαίνουν 

για το σήμερα από τους Βαλκανικούς πολέμους και απάντησε 

σε ερωτήσεις του κοινού.



Το συνέδριο του ΠΑΣΟΚ και ο νέος κύκλος 
ελέγχων της τρόικας μοιάζουν να χωρίζουν τον 
Πρωθυπουργό από την ενεργοποίηση του σχε-
δίου για ανασχηματισμό της κυβέρνησης. Παρά 
το γεγονός ότι οι στενοί συνεργάτες του κ. Σα-
μαρά δεν έχουν ενιαία άποψη για το θέμα, δεν 
είναι λίγοι προτείνουν τη μετάθεση των αλλα-
γών για το τέλος του καλοκαιριού. Οι υποστη-
ρικτές της δεύτερης άποψης, περί αναβολής 
του ανασχηματισμού, επικαλούνται όχι μόνον 
τις πιθανές δυσχέρειες των δύο κυβερνητικών 
εταίρων, αλλά και τις αντιδράσεις που μπορεί να 
προκληθούν στο εσωτερικό της Ν.Δ. Πάντως, 
η προσδοκία της νέας γενιάς, και όχι μόνον, 
βουλευτών για συμμετοχή στη κυβέρνηση είναι 
προτιμότερη από την απογοήτευση ενός απο-
κλεισμού τους και τις συνέπειες που αυτός θα 
μπορούσε να έχει στην πορεία της Ν.Δ. προς το 
συνέδριο. Από την άλλη πλευρά, οι οπαδοί του 
ανασχηματισμού επισημαίνουν ότι τα προβλή-
ματα στην κυβερνητική λειτουργία είναι ορατά.

«Οργώνει» την Ελλάδα
                               
Σύμφωνα με πληροφο-
ρίες, αύριο Παρασκευή, 
θα επισκεφθεί την πόλη 
της Βέροιας ο υποψή-
φιος Πρόεδρος ΟΝΝΕΔ 
Σάκης Ιωαννίδης. Η 
επίσκεψή του οφείλεται 
στις επικείμενες εκλογές 
της νεολαίας της Ν.Δ. 
και έχουν προγραμμα-
τιστεί σημαντικές συνα-
ντήσεις με στελέχη και 

μέλη της ΟΝΝΕΔ Ημαθίας, στελέχη της ΝΟΔΕ και με 
τοπικούς παράγοντες του κόμματος. Ο κ. Ιωαννίδης 
έχει «οργώσει» την Ελλάδα και σύμφωνα με πληρο-
φορίες τα μηνύματα είναι πολύ ενθαρρυντικά, ώστε 
η νίκη να θεωρείται δεδομένη. 
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Ορισμένοι έχουν επίγνωση 
της πραγματικότητας…
Πολιτικό «πηγαδάκι» προχθές, σε κεντρικό σημείο της 

Βέροιας μεταξύ τριών δημοτικών συμβούλων της μεί-

ζονος αντιπολίτευσης. Η συζήτηση είχε ως κύριο θέμα  

την δύσκολη οικονομική κατάσταση στην οποία έχουν 

περιέλθει οι κάτοικοι της Ημαθίας, αλλά και της χώρας 

γενικότερα. Στη συνέχεια κουβέντιασαν για το οικο-

νομικό πρόγραμμα της κυβέρνησης, δημοσιονομικά 

μέτρα – φορολογία κα. ( δεν είπαν και τα καλύτερα 

λόγια!), και συμφώνησαν ότι η αυτή η κατάσταση δεν 

μπορεί να συνεχιστεί.  Τέλος, τόνισαν ότι η εποχή είναι 

δύσκολη για τους πολιτικούς, αλλά ο κόσμος δεν θα 

πρέπει να τους απαξιώνει όλους, διότι υπάρχουν καλοί 

και κακοί, τίμιοι και διεφθαρμένοι.

Καλά τα έργα, αλλά…
      

Πολλά τα προβλήματα στην περιοχή Εληάς και 

Ανοίξεως με τα παράνομα παρκαρισμένα αυτοκίνη-

τα κατά την διάρκεια της ημέρας, αλλά και της νύ-

χτας. Ορισμένοι ασυνείδητοι οδηγοί σταθμεύουν τα 

οχήματά τους, για να πιουν το καφέ ή το ποτό τους, 

σε σημεία του δρόμου τα οποία δυσκολεύουν τη δι-

έλευση των υπολοίπων οδηγών. Υπάρχουν όμως, 

και οι κάτοικοι της περιοχής οι οποίοι εξαιτίας της 

ανάπλασης δεν έχουν θέση για να σταθμεύσουν τα 

αυτοκίνητά τους και αναγκάζονται να παρκάρουν 

ακόμη και πάνω στα πεζοδρόμια. Γι’ αυτό το λόγο  

πρέπει να τονίσουμε την ευθύνη της Δημοτικής 

Αρχής, διότι θα έπρεπε να προνοήσει για περισσό-

τερες θέσεις πάρκινκ. Καλά τα έργα, αλλά... ο σχε-

διασμός τους, σε ορισμένα σημεία, είναι πρόχειρος  

και δεν διευκολύνει την καθημερινότητα των  πο-

λίτων.

Φτάνει πια...

Η βουλευτής της Νέας Δημοκρατίας Γ. Μπατσαρά 
σε συνέντευξη  που παραχώρησε στο δημοσιογρά-
φο κ. Μελιόπουλο στο laikoyra.gr,  τόνισε ότι «ο κ. 
Καραπαναγιωτίδης ας κατέβει υποψήφιος Δήμαρχος 
Βέροιας, οι φιλοδοξίες είναι θεμιτές και είναι δοκι-
μασμένος στο χώρο στης πολιτικής, άλλωστε και ο 
ίδιος έχει κάνει δηλώσεις γι’ αυτό το θέμα».    
Θα περιμέναμε διαφορετική απάντηση. Ο κόσμος θέ-
λει νέους ανθρώπους στη πολιτική, άφθαρτους, με 
νέες ιδέες και όρεξη για να προσφέρουν στο τόπο. 
Κουράστηκε να βλέπει τους ίδιους και τους ίδιους, 
απλώς να «αλλάζουν» καρέκλες και αξιώματα. Είναι 
«γλυκιά» η εξουσία, αλλά φτάνει πια…

Σαράντα ένα θα είναι τα μέλη 
του ΠΑΣΟΚ από την Ημαθία 
που θα συμμετάσχουν στο 
συνέδριο του ΠΑΣΟΚ. Η διαδι-
κασία ολοκληρώθηκε με επιτυ-
χία την Κυριακή το βράδυ και 
λόγω της αυξημένης συμμετο-
χής, εκλέχθηκαν 41 μέλη, αντί 
35. Συγκεκριμένα στην Βέροια 
ψήφισαν 682 και εκλέχθηκαν 
20 μέλη, στην Αλεξάνδρεια 
ψήφισαν 322 και εκλέχτη-
καν 12 μέλη και στη Νάουσα 
ψήφισαν 257 και εκλέχτηκαν 
εννέα μέλη. «Η προσέλευση 
του κόσμου ήταν πολύ καλή 
αν αναλογιστούμε την κατά-
σταση που βρίσκεται το πο-
λιτικό σύστημα και το κόμμα. 
Ευχαριστούμε τους φίλους και 
συντρόφους που τίμησαν την 
διαδικασία εκλογής μελών για 
το συνέδριο του κόμματος» 
σχολίασε ο Γραμματέας της 
Νομαρχιακής Επιτροπής Αστέ-
ριος Παπαστεργίου.

Ποιοι εκλέγονται:

ΒΕΡΟΙΑ

ΑΡΓΙΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ ΘΩΜΑΣ 
ΒΑΛΔΗΡ ΙΩΑΝΝΑ 
ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΙΩΑΝΝΗΣ 
ΔΑΣΚΑΛΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ 
ΙΓΝΑΤΙΑΔΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ 
ΚΟΝΤΟΓΟΥΛΙΔΟΥ ΔΙΟΝΥΣΙΑ 
ΛΙΑΤΣΟΥ ΙΩΑΝΝΑ 
ΜΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ ΣΤΕΡΓΙΟΣ 
ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ 

Οι σύνεδροι του ΠΑΣΟΚ 
από την Ημαθία

Λέτε να Υπουργοποιηθεί 
Ημαθιώτης Βουλευτής;

ΜΩΡΑΛΙΔΟΥ ΜΑΡΙΑ 
ΞΕΝΙΤΙΔΗΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ 
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ 
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ 
ΠΑΠΑΟΙΚΟΝΟΜΟΥ ΚΑΛΛΙΟΠΗ 
ΠΙΠΕΡΙΔΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ 
ΠΡΟΙΟΥ ΕΛΕΝΗ 
ΣΑΡΡΗ-ΖΩΓΡΑΦΟΥ ΚΑΤΕΡΙΝΑ 
ΣΟΥΜΕΛΙΔΗΣ ΜΙΧΑΗΛ 
ΧΑΣΙΩΤΗΣ ΗΛΙΑΣ 
ΧΑΤΖΗ ΑΛΙΚΗ

ΝΑΟΥΣΑ

ΒΡΑΝΤΣΗ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ 
ΙΑΣΩΝΙΔΗΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ 
ΚΕΡΕΜΙΔΟΥ ΕΙΡΗΝΗ 
ΚΕΡΜΑΝΙΔΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ 
ΜΠΑΛΤΑΤΖΙΔΟΥ ΘΕΟΔΩΡΑ 
ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ 
ΣΑΛΟΝΙΚΙΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ 
ΤΡΑΙΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ 
ΦΟΥΝΤΟΥΛΗΣ ΣΤΑΥΡΟΣ

ΑΛΕΞΑΝΔΡΕΙΑ

ΑΛΜΠΑΝΗ ΚΛΕΑΝΘΗ 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ 
ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ 
ΚΑΛΑΜΠΟΥΚΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ 
ΚΑΡΑΝΙ/ΠΟΥΛΟΥ ΤΡΙΑ/ΛΛΙΑ 
ΚΥΡΟΥ ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ 
ΜΕΛΙΤΖΑΝΑ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ 
ΒΑΣΙΛΑΚΑΚΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΙΔΟΥ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΙΑ 
ΠΑΝΤΑΖΟΠΟΥΛΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ 
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΥ ΑΝΘΙΑ 
ΠΕΓΙΟΥΔΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ

“Ο Γεώργιος Παπανδρέου ζητά ολιγοήμερη άδεια 
απουσίας στο εξωτερικό”, ανακοίνωσε τη Δευτέ-
ρα στη Βουλή ο Λεωνίδας Γρηγοράκος Νάκος που 
προεδρεύει της συνεδρίασης της Ολομέλειας. “Η 
βουλή το εγκρίνει”, συνέχισε χωρίς καθυστέρηση... 
 
Βεβαίως δεν είναι η πρώτη φορά που ακούγεται 
κάτι τέτοιο στη βουλή, καθώς ο πρώην πρωθυ-
πουργός έχει ζητήσει ουκ ολίγες φορές άδεια για 
να απουσιάσει στο εξωτερικό. Βεβαίως, δεν ήταν 
και η πρώτη φορά που προκλήθηκαν αντιδράσεις, 
με δυνατά γέλια να ακούγονται από τα έδρανα. 
Μάλιστα ένας βουλευτής ακούστηκε να λέει: “Πε-
ραστικά του...”

Ζήτησε πάλι άδεια ο 
Παπανδρέου...

 Παρουσιάστηκε το βιβλίο 
     «Η αφήγηση ενός μαχητή»
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Αναλυτικότερα, σύμφωνα 
με την ανακοίνωση στις 15 
Μαΐου λήγουν τα μαθήματα 
του σχολικού έτους 2012-
2013 και στις 16 Μαΐου 
ολοκληρώνεται η διαδικασία 
έκδοσης και αποστολής των 
στοιχείων των υποψηφίων 
από τα Γενικά και Επαγγελ-
ματικά Λύκεια προς τα οι-
κεία Εξεταστικά κέντρα.
β) Οι πανελλαδικές εξετάσεις 
των υποψηφίων των ημερή-
σιων και εσπερινών Γενικών 
Λυκείων και των ημερήσιων 
και εσπερινών Επαγγελματι-
κών Λυκείων για εισαγωγή 
στην τριτοβάθμια εκπαί-

δευση θα αρχίσουν την Πα-
ρασκευή 17-5-2013, ενώ οι 
πανελλαδικές εξετάσεις των 
υποψηφίων των ημερήσιων 
και εσπερινών Επαγγελμα-
τικών Λυκείων θα αρχίσουν 
την Τρίτη 21-05-2013.
Οι εξετάσεις των ειδικών 
μαθημάτων θα ξεκινήσουν 
το Σάββατο 15-6-2013 και 
η Υγειονομική Εξέταση και 
Πρακτική Δοκιμασία των 
υποψηφίων για εισαγωγή στα 
Τμήματα Επιστήμης Φυσικής 
Αγωγής και Αθλητισμού θα 
διεξαχθεί από 17-6-2013 ως 
και 28-6-2013.
Τέλος, οι επαναληπτικές πα-

νελλαδικές εξετάσεις των 
ΓΕΛ θα αρχίσουν το Σάββατο 
8-6-2013.
γ) Οι απολυτήριες εξετάσεις 
για τα μαθήματα που εξετά-
ζονται σε επίπεδο σχολικής 
μονάδας για την Γ΄ τάξη των 
ημερήσιων και τη Δ΄ τάξη 
των εσπερινών Γενικών Λυ-
κείων θα ξεκινήσουν τη Δευ-
τέρα 3-6-2013 για όσους θα 
έχουν συμμετάσχει στις πα-
νελλαδικές.
δ) Οι απολυτήριες και πτυχι-
ακές εξετάσεις ημερήσιων και 
εσπερινών ΕΠΑΛ σε επίπεδο 
σχολικής μονάδας θα ξεκινή-
σουν τη Δευτέρα 10-6-2013.

Όσοι υποψήφιοι συμμετά-
σχουν σε κάποιο ειδικό μά-
θημα και γι αυτό το λόγο 
απουσιάσουν, δικαιολογη-
μένα, από τις ενδοσχολικές 
τους εξετάσεις, θα μπορούν 
να συμμετάσχουν στις επα-
ναληπτικές ενδοσχολικές εξε-
τάσεις του Ιουνίου
Όλοι οι υποψήφιοι για συμμε-
τοχή στις πανελλαδικές εξε-
τάσεις του 2013 των Γενικών 
Λυκείων και των Επαγγελμα-
τικών Λυκείων, για εισαγωγή 
στην Τριτοβάθμια Εκπαίδευ-
ση, υποβάλλουν ήδη στο 
Λύκειό τους Αίτηση-Δήλωση 
Υποψηφιότητας συμμετοχής 
στις εξετάσεις αυτές.
Σχετική Αίτηση-Δήλωση υπο-
βάλλουν και οι υποψήφιοι για 
το 10% των θέσεων εισακτέ-
ων και μόνο εφόσον επιθυ-
μούν να είναι υποψήφιοι για 
Στρατιωτικές/Αστυνομικές 
Σχολές/Σχολές Ακαδημιών 
Εμπορικού Ναυτικού/ΤΕΦΑΑ. 
Υποψήφιοι για το 10% των 
θέσεων εισακτέων χωρίς νέα 
εξέταση μπορούν να είναι 
μόνο οι κάτοχοι βεβαίωσης 
πρόσβασης ημερήσιων ΓΕΛ 
ή ημερήσιων ΕΠΑΛ-Β΄ των 
ετών 2011 ή 2012. Όπως έχει 
ήδη ανακοινωθεί, η προθε-
σμία υποβολής της Αίτησης-
Δήλωσης λήγει την Τρίτη 5 
Μαρτίου. Επισημαίνεται ότι η 
προθεσμία είναι αποκλειστική 
και μετά την παρέλευσή της 

δεν γίνεται δεκτή καμία Αίτη-
ση-Δήλωση.
Υπενθυμίζεται ότι όλοι οι ως 
άνω μαθητές και απόφοιτοι 
(υποψήφιοι των πανελλαδι-
κών εξετάσεων ΓΕΛ και ΕΠΑΛ 
και όσοι δηλώσουν ενδοσχο-
λικό απολυτήριο) με αναπη-
ρία και ειδικές εκπαιδευτικές 
ανάγκες που εξετάζονται 
σύμφωνα με την κείμενη νο-
μοθεσία προφορικά ή γραπτά 
κατά περίπτωση, πρέπει μέσα 
στην ίδια προθεσμία, δηλαδή 
ως 5 Μαρτίου να υποβάλουν 
και σχετική αίτηση με τα 
απαιτούμενα δικαιολογητικά 
στο Λύκειό τους.
Όσοι από τους μαθητές της 
τελευταίας τάξης εμπίπτουν 
στην ειδική κατηγορία των 
υποψηφίων-πασχόντων από 
σοβαρές παθήσεις (για εισα-
γωγή στο 5% των θέσεων 
εισακτέων), ήδη πιστοποιού-
νται από συγκεκριμένα νοσο-
κομεία για την πάθησή τους 
μέχρι 8 Μαρτίου. Εφόσον 
αποκτήσουν το πιστοποιη-
τικό της πάθησής τους, θα 
μπορέσουν να ανακαλέσουν 
την Αίτηση-Δήλωση για πα-
νελλαδικές εξετάσεις και να 
υποβάλουν εκ νέου Αίτηση 
για ενδοσχολικό απολυτήριο.
Τον Απρίλιο, σε ημερομηνίες 
που θα ανακοινωθούν με νε-
ότερο δελτίο τύπου, όλοι οι 
υποψήφιοι για τις πανελλα-
δικές εξετάσεις ΓΕΛ ή ΕΠΑΛ 

στο Λύκειο, στο οποίο υπέ-
βαλαν την Αίτηση-Δήλωση 
του Φεβρουαρίου, καθώς 
και οι υποψήφιοι του 10% 
θα προσέλθουν για να απο-
κτήσουν προσωπικό κωδικό 
ασφαλείας (password), για 
να τον χρησιμοποιήσουν 
κατά την ηλεκτρονική υπο-
βολή του μηχανογραφικού 
τους δελτίου, η οποία υπο-
λογίζεται για τον Ιούνιο.
Επίσης, τον Απρίλιο, οι 
υποψήφιοι με τα ΓΕΛ ή 
με τα ΕΠΑΛ ή με το 10% 
των θέσεων εισακτέων, οι 
οποίοι τυχόν εμπίπτουν 
στις ειδικές περιπτώσεις 
των πολυτέκνων, των τρι-
τέκνων και των κοινωνικών 
κριτηρίων, θα κληθούν να 
υποβάλουν στο Λύκειό 
τους τα αντίστοιχα δικαιο-
λογητικά, προκειμένου να 
ενταχθούν σε κάποια ειδική 
περίπτωση, ώστε να διεκδι-
κήσουν τις επιπλέον θέσεις 
εισαγωγής.
Στο ίδιο διάστημα, περί τα 
τέλη Απριλίου, όλοι οι υπο-
ψήφιοι για συμμετοχή στις 
πανελλαδικές εξετάσεις ΓΕΛ 
ή ΕΠΑΛ, θα αποκτήσουν 
από το Λύκειο υποβολής 
της Αίτησης Δήλωσης, το 
δελτίο εξεταζομένου, με το 
οποίο θα προσέρχονται στο 
εξεταστικό κέντρο κατά τις 
ημέρες των εξετάσεων.

Στις 17 Μαΐου αρχίζουν οι 
Πανελλαδικές εξετάσεις

Στη Βουλή υποδέχθηκε μαθητές 
και εκπαιδευτικούς σχολείων της 
Νάουσας και της Ειρηνούπολης ο 
Λάζαρος Τσαβδαρίδης

Τους μαθητές και τους 
συνοδούς εκπαιδευτικούς 
του 2ου Γενικού Λυκείου 
Νάουσας και του Γυμνασί-
ου Ειρηνούπολης που επι-
σκέφθηκαν τη Βουλή των 
Ελλήνων τη Δευτέρα 25 
Φεβρουαρίου υποδέχθηκε 
και καλωσόρισε ο Ανα-
πληρωτής Γραμματέας 
ΚΟ της ΝΔ και Βουλευτής 
Ημαθίας κ. Λάζαρος Τσα-
βδαρίδης. Κατά τη διάρ-
κεια της επίσκεψης τους, 
η οποία έγινε μέσα στα 
πλαίσια του Προγράμ-
ματος Εκπαιδευτικών 
Επισκέψεων για μαθητές 
σχολείων της Α/θμιας και 
Β/θμιας εκπαίδευσης που 
οργανώνει κάθε χρόνο το 
Ίδρυμα της Βουλής των Ελ-
λήνων, οι μαθητές και οι κα-
θηγητές είχαν την ευκαιρία, 

συνοδεία του κ. Τσαβδαρίδη, 
να ξεναγηθούν στο κτίριο της 
Βουλής και να μάθουν για 
την ιστορία του. Στη συνέ-
χεια παρακολούθησαν σχετι-
κή βιντεοταινία, ενημερώθη-
καν για τον τρόπο λειτουρ-
γίας της Βουλής και για τις 

βασικές αξίες και αρχές του 
πολιτεύματος και ξεναγήθη-
καν στις εκθέσεις ιστορικού 

περιεχομένου που οργανώ-
νονται από τη Βουλή και το 
Ίδρυμα της Βουλής. Είχαν δε 
τη δυνατότητα να παρακο-
λουθήσουν από τα θεωρεία 
της αίθουσας συνεδριάσεων 
για λίγα λεπτά τη συνεδρί-
αση της Ολομέλειας.  Ο κ. 
Τσαβδαρίδης μετά το πέρας 
της ξενάγησης, κέρασε τους 
μαθητές και τους καθηγητές 
στο Εντευκτήριο της Βουλής, 
συζήτησε μαζί τους για διά-
φορα θέματα που άπτονται 
των ενδιαφερόντων τους 
και απάντησε στις ερωτήσεις 
των μαθητών που έδειξαν 
ιδιαίτερο ενδιαφέρον για τον 
ρόλο που ένας Βουλευτής 
διαδραματίζει για την επί-
λυση των ζωτικών θεμάτων 
της χώρας. Με το πέρας της 

επισκέψεως των σχολείων 
στη Βουλή, ο κ. Τσαβδαρί-
δης ευχήθηκε στους μαθη-
τές καλή επιτυχία στη δύ-
σκολη αλλά τόσο όμορφη 
προσπάθεια τους για την 
απόκτηση γνώσης και κοι-
νωνικής καλλιέργειας μέσα 
στο σχολικό περιβάλλον, 
υπογραμμίζοντας τον κομ-
βικό ρόλο των εκπαιδευτι-
κών και των γονέων τους 

σε αυτή τους την πορεία.

Σε ισόβια κάθειρξη καταδι-
κάστηκε ο πρώην δήμαρ-
χος Θεσσαλονίκης, Βασίλης 
Παπαγεωργόπουλος, κα-
θώς δεν του αναγνωρίστη-
κε κανένα ελαφρυντικό. 
 
Αναλυτικά, το δικαστήριο 
πρότεινε την ενοχή του Β. 
Παπαγεωργόπουλου κα-
θώς όπως υποστηρίζει: 
«Γνώριζε και ενέκρινε τα 

πάντα αλλά άφηνε τον χει-
ρισμό στον Μ. Λεμούσια». 

Ένοχος κρίθηκε και ο πρώην 
γενικός γραμματέας του δή-
μου Θεσσαλονίκης και δεξί 
χέρι του Β. Παπαγεωργόπου-
λου, Μ. Λεμούσιας. Όπως 
ανέφερε το δικαστήριο, «όλα 
γίνονταν με τη γνώση και τη 
συγκατάθεσή του». Επίσης 
πρόσθεσε, πως υπεξαίρε-

σαν χρήματα με προφανές 
πρόσχημα να στηρίξουν 
οικονομικά, την παράταξη 
του Β. Παπαγεωργόπου-
λου, την «Αναγέννηση». 
 
Το δικαστήριο πρότεινε την 
ενοχή του Π. Σαξώνη για 
την υπεξαίρεση του ποσού 
των 17.962.000 ευρώ από 
τα ταμεία του δήμου Θεσ-
σαλονίκης. 

Ισόβια κάθειρξη στον 
Παπαγεωργόπουλο



MIND the BUZZ

Το κορυφαίο ελληνικό App 
είναι παιχνίδι γνώσεων

Ανακοινώθηκε η πρώτη 
ταινία Angry Birds

Αναμένεται να κυκλοφορήσει το καλοκαίρι του 2016

Η τρέλα του Angry 
Birds, του δημοφιλούς 
ηλεκτρονικού παιχνιδιού 
που έχει αποκτήσει μα-
νιώδεις οπαδούς σε όλο 
τον κόσμο, μεταφέρεται 
τώρα στη μεγάλη οθόνη 
και, μάλιστα, σε τρεις δι-
αστάσεις!
Η εταιρεία Rovio, η οποία 
διαθέτει το παιχνίδι, 
ανακοίνωσε ότι η ταινία 
Angry Birds θα κυκλοφο-
ρήσει το καλοκαίρι του 
2016. Την παραγωγή θα 
αναλάβει ο Τζον Κοέν, 
παραγωγός, μεταξύ άλ-
λων, των ταινιών «Εγώ, 
ο απαισιότατος» και «Η 
εποχή των παγετώνων». 

Η ίδια η Rovio θα χρη-
ματοδοτήσει εξολοκλή-
ρου την παραγωγή της 
ταινίας, ανακοινώνοντας 
ότι δεν θα συνεργαστεί 
με κάπoιο στούντιο του 
Χόλιγουντ.
   
Λίγα λόγια για το 
παιχνίδι  

Η επιτυχία του παιχνι-
διού Angry Birds σε 
όποια πλατφόρμα και 
αν έχει διατεθεί είναι 
γνωστή. Αυτό που δεν 
ήταν γνωστό ήταν το… 
«πόσο μεγάλη είναι», 
αφού το Angry Birds 
αποδεικνύεται ένα από 

τα πιο κερδοφόρα παι-
χνίδια όλων των εποχών! 
Η Rovio έχει πραγμα-
τικά «χτυπήσει φλέβα 
χρυσού» με το Angry 
Birds, τον τίτλο της που 
ξεκίνησε την πορεία του 
στο iPhone για να φτά-
σει όχι απλά «να τρέχει 
παντού», αλλά να γίνεται 
ακόμη και… κέηκ! Ο τίτ-
λος έχει προκαλέσει ένα 
είδος… μανίας σε σεβα-
στή μερίδα πληθυσμού, 
και τώρα πια είναι γνωστά 
και «τα νούμερα» που 
αποδεικνύουν έμπρακτα 
την επιτυχία του. Και 
καλό είναι να… κάθεται 
κανείς όταν τα διαβάζει! 

Το Angry Birds κόστισε 
περίπου €100.000, όχι 
μόνο για τη «δημιουρ-
γία» αλλά και τη μέχρι 
τώρα συντήρηση του (με 
updates, «νέες πίστες» 
κ.λπ.). Τα έσοδα που 
απέφερε στη Rovio, μέ-
χρι σήμερα; $70.000.000, 
που ισοδυναμεί με περί-
που €50.5 εκατομμύρια! 
Δηλαδή, η «επένδυση» 
της εταιρείας στον τίτλο 
της απέφερε περίπου 50 
φορές περισσότερα κέρ-
δη από το κόστος του! 
 

0509

Το πιο πολυσυζητημένο ελληνικό παιχνίδι γνώσεων για iPhone ανανεώθηκε υπο-
στηρίζοντας και συσκευές iPad με HD ανάλυση, ενώ είναι συμβατό και με τα νέα κι-
νητά iPhone5. Για ακόμα περισσότερο παιχνίδι, η νέα, μικτή κατηγορία “Total Buzz” 
προστέθηκε για την απόλυτη Mind the Buzz εμπειρία!

Το Mind the Buzz είναι το πρώτο Ελληνικό παιχνίδι γνώσεων, με πάνω από 5000 
ερωτήσεις και 11 κατηγορίες γνώσεων. Κυκλοφόρησε το Νοέμβριο του 2012 και 
μέσα σε λίγες μέρες κατέκτησε την κορυφή των παιχνιδιών στο Ελληνικό App Store, 
ενώ στους 2 μήνες κυκλοφορίας του, έσπασε το ρεκόρ των 500,000 παρτίδων από 
τους δεκάδες χιλιάδες φανατικούς παίχτες που παίζουν καθημερινά, ενώ παράλληλα 
μαθαίνουν και κουρδίζουν το μυαλό τους.

Με μοναδικά γραφικά και ηχητικά εφέ, και με μεγάλο εύρος κατηγοριών, από επι-
στήμη και αθλητικά μέχρι κινηματογράφο και ιστορία, το Mind the Buzz προσφέρει 
ατελείωτες ώρες ψυχαγωγίας και γνώσης, με ενδιαφέρουσες ερωτήσεις, ευφάντα-
στα παράσημα και δυνατές αναμετρήσεις φίλων στο Facebook για το υψηλότερο 
σκορ! 

Η νέα, universal έκδοση για iPadείναι σχεδιασμένη και για Retina οθόνες στην τιμή 
των 1,79€, ενώ όσοι έχουν ήδη κατεβάσει την εφαρμογή στο iPhone τους, θα την 
έχουν εντελώς δωρεάν και σε iPad HD.Όσοι θέλετε απλά να δοκιμάσετε το παιχνίδι, 
μπορείτε να κατεβάσετε δωρεάν τη Lite έκδοση που περιλαμβάνει απλώς περιορι-
σμένες κατηγορίες γνώσεων.

Το Mind the Buzz σχεδιάζεται ήδη και για κινητά Android, ενώ ετοιμάζεται και 
«Multiplayer» λειτουργία για ομαδικό παιχνίδι με αμέτρητες προκλήσεις!

 Χαρακτηριστικά παιχνιδιού:

 - Πάνω από 5000 ερωτήσεις με 3 επίπεδα δυσκολίας.
 - 11 κατηγορίες ερωτήσεων: Επιστήμη, Γεωγραφία, Κινηματογράφος, 
    Μουσική, Αθλητικά, Ιστορία, Τεχνολογία, Lifestyle, Ζώα-Φυτά και Τέχνες.
 -  Μικτή κατηγορία ερωτήσεων: Total Buzz
 -  3 ζωές (λάθη) σε κάθε παιχνίδι.
 -  Συγκεκριμένος χρόνος σε κάθε ερώτηση.
 -  13μοναδικά παράσημα τριών επιπέδων.
 -  Προφίλ χρήστη με σκορ ανά κατηγορία, παράσημα και ποσοστά επιτυχίας.
 -  Ρυθμίσεις παιχνιδιού για μουσική, ήχους και push notifications.
 -  Top10 με τα σκορ φίλων αλλά και όλων των παικτών του Mind the Buzz.
 -  Δυνατότητα πρό(σ)κλησης φίλων μέσω email, smsκαι Facebook.
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Τεράστια νίκη πέτυχε η ομάδα του Φιλίππου Βέροιας απέναντι στον Ηρακλή με 67-72 σε 

ένα παιχνίδι ντέρμπι μέχρι και το τελευταίο του λεπτό. Ο Φίλιππος Βέροιας αν και έχανε 

καθ’ όλη την διάρκεια του παιχνιδιού (ακόμη και με 13 πόντους) κατάφερε στα τελευταία 

λεπτά, παίζοντας ασφυκτική άμυνα και όντας ψυχραιμότερος στο τέλος, να κερδίσει και να 

πάρει τους πολύτιμους βαθμούς.

 

Διαιτητές :  Παντελίδης-Κοτσιμπός 

 

Δεκάλεπτα :  27-14, 40-35, 52-51, 67-72 

 

ΗΡΑΚΛΗΣ (Κωστόπουλος) Πασαλίδης 2, Ζεχερλής 3(1), Μπεχλιβάνης 27(4), Μασλαρινός 

4, Σταμπουλής 13(2), Σαμαράς 10(2), Τοπούζης 6, Κυρίτσης, Σικαλίδης 2, Αποστολίδης, 

Νεοφυτίδης, Καζάκος 

 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ (Γκίμας – Μπλατσιώτης) : Ορφανός 9(2), Χρυσόπουλος 3(1), Ράπτης 16, Κα-

σάμπαλης 3, Κοθράς 11(1), Τριχόπουλος 7(1), Μπρόζος 16(2), Πάλλης 7

Νίκη μέσα στο Ιβανώφειο
Μπάσκετ: Φίλιππος Βέροιας

Πραγματοποιήθηκε στα 

γραφεία της ΕΠΣ  η 

κλήρωση των αγώνων της 

προημιτελικής φάσης του 

παιδικού πρωταθλήματος. Τα 

ζευγάρια που προέκυψαν θα 

αγωνισθούν σύμφωνα με το 

παρακάτω πρόγραμμα:

ΣΑΒΒΑΤΟ 2/3/13 & ΩΡΑ 
11.00

Αστέρας Αλ. - Ακαδημία 
Βέροιας γηπ.Νησίου
Νηρέας - Νησέλι γηπ.Αθλ.
Κεντρο ΕΠΣΗ
Κουλούρα  - Νάουσα γηπ. 
Κουλούρας
Βέροια - Ένωση γηπ..
Αγ.Μαρίνας

ΣΑΒΒΑΤΟ 9/3/13 & 
ΩΡΑ 11.00

Ακαδημία - Αστέρας Αλ. 
γηπ.Ραχιας
Νησέλι - Νηρέας γηπ.
Νησελιου
Νάουσα - Κουλούρα  γηπ.
Παναγιωπουλας
Ένωση - Βέροια γηπ.
Μακροχωριου

Η προημιτελική φάση του 
παιδικού πρωταθλήματος

Θετική άποψη για τον Γιάννη 
Χριστόπουλο έχουν στην ΑΕΚ, 
όμως η περίπτωσή του εξε-
τάζεται για το καλοκαίρι. Δεν 
αποκλείεται να αποχωρήσει 
άμεσα ο Λίνεν, αφού η διοίκη-
ση είναι ενοχλημένη μαζί του. 
Την ενόχληση της διοίκησης 
της ΑΕΚ έχει προκαλέσει η 
συμπεριφορά και η μεθοδο-
λογία του Έβαλντ Λίνεν.

Μάλιστα, όπως αποκαλύ-
πτει  η στήλη «Τρελός του 
χωριού» της SportDay, στην 
Ένωση εξετάζουν το ενδε-
χόμενο να αντικαταστήσουν 
άμεσα τον Γερμανό τεχνικό!

Ωστόσο, θέλουν πρώτα να 
περάσουν τα δύο ντέρμπι 
με Παναθηναϊκό και Ολυμπι-
ακός, όπως και το κρίσιμο 
παιχνίδι με τη Βέροια, και 
ύστερα θα ανακοινώσουν τις 
τελικές τους αποφάσεις.

Ωστόσο, οι διοικούντες την 
«κιτρινόμαυρη» ΠΑΕ – σύμ-
φωνα με το ίδιο δημοσίευμα 
– φέρονται να έχουν κατα-
λήξει ήδη στον διάδοχο του 
Λίνεν για τη νέα περίοδο.

Αυτός δεν είναι άλλος από 
τον Γιάννη Χριστόπουλος, ο 
οποίος έχει κάνει εξαιρετική 
δουλειά στον ΠΑΣ Γιάννινα 
και αν πάνε όλα καλά οι Ηπει-
ρώτες θα συμμετάσχουν στο 
Europa League της επόμενης 
σεζόν.

Οι άνθρωποι της ΑΕΚ δεν 
έχουν έρθει σε επαφή ακόμα 
με τον 41χρονο προπονητή, 
ο οποίος προπονούσε την 
ομάδα U17 του συλλόγου 
την περίοδο 2006/07.

Συνάντηση Δημητρέλου-
Λίνεν

Σύμφωνα με όσα έγιναν γνω-

στά από τη προχθεσινή συ-
νάντηση του μάνατζερ του 
Μπουγαΐδη και του Κατίδη, 
ο Ανδρέας Δημητρέλος θα 
επιδιώξει συνάντηση με τον 
Λίνεν για να μπει τέλος σε 
ένα θέμα που πήγε να δημι-
ουργήσει πρόβλημα εκ του 
μηδενός στην ΑΕΚ εν όψει 
του ντέρμπι με τον Πανα-
θηναϊκό.

Πάντως, κάποιοι θεωρούν 
ότι ευθύνη για το τελευταίο 
συμβάν φέρει και η διοίκη-
ση, αφού έπρεπε να είχε 
μιλήσει νωρίτερα στον Γερ-
μανό που άσκησε δημόσια 
κριτική σε νεαρούς παίκτες 
που προσπαθούν υπό αντί-
ξοες συνθήκες να σηκώ-
σουν το βάρος και, εκτός 
των άλλων, αποτελούν ση-
μαντικά περιουσιακά στοι-
χεία του συλλόγου.

Σκέψεις για Χριστόπουλο 
στην ΑΕΚ

«Κούρεμα» της τάξεως 
του 20-25% στα οφειλό-
μενα, με την άμεση εξό-
φλησή τους όμως, πρότεινε 
ο Ιβάν Σαββίδης σε τέσ-
σερις παίκτες του ΠΑΟΚ. 
Κύκλο επαφών με τους πο-
δοσφαιριστές στους οποί-
ους οφείλονται χρήματα 
από την περσινή σεζόν και 
αγωνίζονται αυτή τη στιγμή 
στον ΠΑΟΚ άνοιξε ο Ιβάν 
Σαββίδης.

Ο μεγαλομέτοχος της 
«ασπρόμαυρης» ΠΑΕ πρό-
τεινε την άμεση εξόφλησή 
τους, όμως με κάποια μείω-

ση τον ποσών.

Σύμφωνα με πληροφορίες 
της SportDay, η μείωση αγ-
γίζει το 20-25%, αλλά δίνει 
τη δυνατότητα στους ποδο-
σφαιριστές να πάρουν ρευ-
στό κι άμεσα.

Δηλαδή, χωρίς να μπουν στη 
διαδικασία της ρύθμισης για 
τις ληξιπρόθεσμες οφειλές 
που επεξεργάζονται Λίγκα 
- ΕΠΟ - ΠΣΑΠ και να απο-
πληρωθούν οι οφειλές σε 45 
δόσεις.

Ο ομογενής επιχειρηματίας 

συναντήθηκε με τέσσερις 
παίκτες (Αθανασιάδη, Έτο, 
Σαλπιγγίδη και Φωτάκη) και 
η συζήτησή έγινε σε πολύ 
καλό κλιμα. Μάλιστα, ο Σαβ-
βίδης εξέφρασε την μεγάλη 
του επιθυμία για διάκριση 
του ΠΑΟΚ στο Κύπελλο (να 
κατακτήσει το τρόπαιο) και 
στα πλέι οφ (πρωτιά).

Ολοι συνειδητοποίησαν ότι η 
αγωνιστική επιτυχία κατέχει 
κυρίαρχη θέση στο μυαλό 
του, προκειμένου να φέρει 
ξανά τους φιλάθλους πίσω 
στο γήπεδο.

Κύκλο επαφών άνοιξε 
ο Ιβάν Σαββίδης
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Νίκη παραμονής στην κατη-
γορία πέτυχε η Βέροια στην 
Ξάνθη με 2-0, την προηγού-
μενη Κυριακή. Η «βασίλισ-
σα του Βορρά» έφτασε σε 
ένα ανεκτίμητο τρίποντο με 
γκολ των Κόστλι στο 71ο και 
Ολαϊτάν στο 90ο λεπτό, και 
ας αγωνιζόταν από το 57΄ 
με παίκτη λιγότερο λόγω 
της αποβολής του Ορέστες.
Οι φιλοξενούμενοι έπαιζαν 
για τη σωτηρία τους, απένα-

Νίκη σωτηρίας στα Πηγάδια

Βασίλισσα στην 
Ξάνθη η Βέροια 

Η νίκη επί της Skoda 
Ξάνθη δίνει στην Βέροια 
μεγαλύτερη πίστη για 
την συνέχεια και για τους 
“τελικούς” με Άρη και ΟΦΗ, 
σύμφωνα με τον τεχνικό 
της ομάδας Δημήτρη 
Καλαϊτζίδη.

Αναλυτικά όσα είπε ο 
Δημήτρης Καλαϊτζίδης:
«Με αντίπαλο την Skoda 

Καλαϊτζίδης: “Η νίκη, μας 
δίνει μεγαλύτερη πίστη”

Ξάνθη, μία ομάδα που τις τε-
λευταίες αγωνιστικές πέτυχε 
αξιομνημόνευτες νίκες (Τού-
μπα, ΟΑΚΑ), εμείς καταφέρα-
με να κρατήσουμε τους τρεις 
υπερ-πολύτιμους βαθμούς. 
Ατομικά είχαμε πολύ καλές 
προσπάθειες και η αμυντική 
λειτουργία μας δεν επέτρεψε 
τον αντίπαλο να δημιουργή-
σει προβλήματα.
Επιθετικά φτάσαμε σε φά-

σεις εκτέλεσης και αξιοποι-
ήσαμε δύο από αυτές παρά 
το αριθμητικό μειονέκτημα 
για μισή ώρα περίπου. Ήταν 
ένα επιθυμητό αποτέλεσμα 
μετά την ήττα της περασμέ-
νης εβδομάδας και παρά την 
καλή μας εικόνα.
Η νίκη αυτή μας δίνει μεγα-
λύτερη πίστη για την συνέ-
χεια και οι επόμενοι αγώνες 
μας με Άρη και ΟΦΗ είναι 
ορισμός του τελικού, υπό 
την οπτική γωνία ό,τι με νί-
κες στους επόμενους αγώνες, 
μεγαλώνουμε το ποσοστό 
της επιτυχίας για τον στόχο 
μας.
Συγχαρητήρια στον κόσμο 
μας που σε τέτοιους καιρούς 
οικονομικής κρίσης έθεσε 
προτεραιότητα την βοήθειά 
του στην ομάδα. Εύχομαι 
καλή συνέχεια στην Skoda 
Ξάνθη και εκπλήρωση των 
στόχων της».

ντι στο συγκρότημα του Ου-
ζουνίδη που προερχόταν από 
εντός έδρας ήττα (0-2 από 
τον Ολυμπιακό). Η Βέροια 
ήταν σοβαρή και πειθαρχημέ-
νη, χάνοντας την πρώτη ευ-
καιρία στο 11΄ με τον Κόστλι 
να σουτάρει μόλις άουτ. Αυτή 
ήταν και η μοναδική αξιόλογη 
φάση στο πρώτο ημίχρονο, 
που είχε ένταση και ρυθμό 
αλλά όχι ευκαιρίες.
Στο 57ο λεπτό η «ζυγαριά» 

φάνηκε να γέρνει προς την 
Ξάνθη, που κέρδισε πέναλτι 
σε ανατροπή του Μαρσελί-
νιο από τον Ορέστες και την 
αποβολή του Βραζιλιάνου 
κεντρικού αμυντικού. Ο Λό-
πεζ, όμως, απέκρουσε την 
εκτέλεση του Μάνταλου, 
κράτησε την ομάδα του 
«ζωντανή» και επέτρεψε 
στον Κόστλι να κάνει το 0-1 
στο 71ο λεπτό, από πάσα 
του Ολαϊτάν.
Οι γηπεδούχοι «κατέρρευ-
σαν», ενώ στο 83΄ έμειναν 
κι αυτοί με δέκα παίκτες 
όταν τραυματίστηκε και 
αποχώρησε ο Βάλλας, κι 
ενώ είχαν γίνει όλες οι αλλα-
γές. Το τελικό αποτέλεσμα 
διαμόρφωσε ο Ολαϊτάν, ο 
οποίος στο 89΄ πλάσαρε 
ωραία τον Λοντίγκιν για το 
0-2, αφήνοντας στην προ-
τελευταία θέση τον Άρη.

Σκέψεις για Χριστόπουλο 
στην ΑΕΚ

Σήμερα, Πέμπτη στις 
11:00 θα γίνει η σύσκεψη 
για τα μέτρα τάξης του 
Δευτεριάτικου κρίσιμου 
αγώνα της Βέροιας με 
τον  Άρη, στην οποία θα 
είναι παρόντες οι υπεύ-
θυνοι ασφαλείας των 
δύο ομάδων και εκπρό-
σωποι της Αστυνομικής 
Διεύθυνσης Ημαθίας.
 
Ακόμη, θα αποφασιστεί 
η κατανομή των θυρών 
στους φιλάθλους των 
δύο ομάδων οι οποίοι θα 
δώσουν το παρών στο 
Δημοτικό στάδιο, αφού 

ως γνωστόν θα υπάρξει 
σημαντική μετακίνηση 
οπαδών του Άρη.
 
Η διοίκηση του Άρη, ζήτη-
σε στις αρχές της εβδομά-
δας 5000 εισιτήρια για να 
καλύψει τις ανάγκες των 
φιλάθλων της, αριθμό που 
αντιστοιχεί περίπου στα 
2/3 της χωρητικότητας 
του Δημοτικού σταδίου 
Βέροιας.
 
Οι ιθύνοντες της «Βασίλισ-
σας» από την πλευρά τους 
δείχνουν διατεθειμένοι να 
δώσουν στους Θεσσαλο-

νικείς δύο θύρες. Δηλαδή 
εκτός από το πέταλο των 
φιλοξενουμένων (θύρα 5) 
να τους παραχωρήσουν 
και την κερκίδα απέναντι 
από τα επίσημα (θύρα 6), 
οι οποίες χωράνε συνολικά 
3000 περίπου φιλάθλους.
 
Σε αυτή την περίπτωση, 
στους φίλους της Βέροιας 
θα μείνει το μεγάλο πέτα-
λο (θύρα 1) και η σκεπα-
στή κερκίδα (θύρες 2, 3, 
4) συνολικής χωρητικότη-
τας 4000 περίπου φιλά-
θλων.
 
 

Σήμερα η σύσκεψη για τα 
μέτρα τάξης του αγώνα 
της Βέροιας με τον Άρη

Το πρώτο βήμα για την πρό-
κριση στην ημιτελική φάση 
του Κυπέλλου Ελλάδος έκα-
νε ο Πανθρακικός, ο οποίος 
στον πρώτο αγώνα για τους 
«8» νίκησε με 1-0 την Βέροια 
εκτός έδρας.

Το γκολ που έκρινε την συ-
νάντηση σημείωσε ο Μίνγκας 
στο 24ο λεπτό. Η Βέροια πά-
ντως είχε περισσότερες ευ-
καιρίες στην αναμέτρηση. Η 
ρεβάνς θα διεξαχθεί στις 13 
Μαρτίου (15.00) στο Δημοτι-
κό γήπεδο Κομοτηνής.

Οι δύο ομάδες μπήκαν με διά-
θεση για ποδόσφαιρο, ωστό-
σο τα πολλά λάθη στον χώρο 
του κέντρου δεν επέτρεψαν 
να γίνουν ευκαιρίες μπροστά 
στις δύο εστίες το πρώτο ει-
κοσάλεπτο.

Ο Πανθρακικός ανέβηκε πιο 
ψηλά στην συνέχεια και στην 
πρώτη του καλή φάση πέ-
τυχε γκολ. Στο 24’ μετά από 
μπαλιά στο κέντρο της άμυ-
νας, ο Μίνγκας έγινε κάτοχος 
της μπάλας πέρασε και τον 

Καντιμοίρη γύρισε την μπάλα 
και με την βοήθεια του αμυ-
ντικού αυτή κατέληξε στα δί-
χτυα για να γίνει το 0-1 για 
την ομάδα της Κομοτηνής.

Στην συνέχεια η Βέροια αύ-
ξησε την πίεσή της, αλλά η 
καλή αμυντική λειτουργία 
του Πανθρακικού δεν άφησε 
ανοιχτούς διαδρόμους στην 
εστία του Βρονταρά με το 
0-1 να είναι το αποτέλεσμα 
του πρώτου ημιχρόνου.

Ανέβασε ρυθμό η Βέροια

Η Βέροια μπήκε δυνατά στο 
δεύτερο ημίχρονο προκειμέ-
νου να φτάσει στην ισοφά-
ριση, ωστόσο ο Πανθρακικός 
είχε μια καλή φάση στο 51’ 
από το κόρνερ του Μίνγκα 
ο Κοντογουλίδης έπιασε την 
κεφαλιά με τους αμυντικούς 
να διώχνουν πάνω στην 
γραμμή.

Η απάντηση της Βέροιας 
ήρθε στο επόμενο λεπτό 
(52’), όταν από λάθος της 
άμυνας τόσο ο Ιωάννου, όσο 

και ο Μπαργκάν δεν μπόρε-
σαν να εκμεταλλευτούν την 
ευκαιρία, ενώ στο 58’ από 
την κεφαλιά του Ιωάννου η 
μπάλα έφυγε άουτ.

Στο 63’ ο Καστελάν έκλεψε 
την μπάλα στον χώρο της 
μεσαίας γραμμής προχώρη-
σε δοκίμασε και το μακρινό 
σουτ με την μπάλα να φεύ-
γει άουτ.

Τέσσερα λεπτά αργότερα 
(67’) ήταν η σειρά της Βέ-
ροιας να απειλήσει, όταν ο 
Αμαραντίδης έκανε την σέ-
ντρα από αριστερά ο Κόστλι 
έπιασε την κεφαλιά στέλνο-
ντας την μπάλα άουτ.

Στα τελευταία λεπτά του 
αγώνα και με τις αλλαγές 
που έκανε ο Δημήτρης Κα-
λαϊτζίδης η Βέροια προσπά-
θησε για το γκολ χωρίς απο-
τέλεσμα.

Ο διαιτητής του αγώνα Πα-
παπέτρου (Αθηνών) έδειξε 
την κίτρινη κάρτα στον Καλ-
τσά

Βέρο ια :  Κ α ν τ ι μ ο ί ρη ς , 
Μπερτέν, Αμαραντίδης, Τζη-
μογιάννης, Μπάρμπας, Γε-
ωργιάδης, Ρεάνο, Καλτσάς, 
Παυλίδης (62’ Μορένο), Μο-
κάκε (61’ Κόστλι), Ιωάννου 
(68’ Ολαϊτάν).

Πανθρακικός: Βρονταράς, 
Μελίσσης, Καστελάν, Κο-
ντογουλίδης (68’ Τζάνης), 
Μίνγκα, Ντιόγκο, Μουνάφο, 
Μακρυδημήτρης, Μπαϊκαρά, 
Γωνιάδης (59’ Λουσέρο), 
Σερφά.

Βέροια - Πανθρακικός 0-1
Κύπελλο Ελλάδος: Η ρεβάνς θα διεξαχθεί στις 13 
Μαρτίου στο Δημοτικό γήπεδο Κομοτηνής



Δυναμική αρχή από Αναστασιάδη
Στο σύνολο των ψηφοφό-
ρων και όχι μόνο σε όσους 
του έδωσαν... τα κλειδιά 
του Προεδρικού απευθύν-
θηκε στις πρώτες του το-
ποθετήσεις ως Πρόεδρος 
της Δημοκρατίας ο Νίκος 
Αναστασιάδης, ο οποίος δεν 
δίστασε να υψώσει τους 
τόνους, όταν χρειάστηκε 
να στείλει το μήνυμα ότι οι 
εκλογές ανήκουν στο πα-
ρελθόν και ότι επιβάλλεται 
ο σεβασμός της αντίθετης 
άποψης.

 Ο Πρόεδρος Αναστασιάδης 
διαβεβαίωσε ότι θα ενεργεί 
και θα συμπεριφέρεται ως 
Πρόεδρος όλων των Κυπρί-

ων ανεξαρτήτως ιδεολογικών 
ή κομματικών καταβολών, 
ενώ δεν παρέλειψε να συγ-
χαρεί και τους ανθυποψηφί-
ους του για τα ποσοστά που 
έλαβαν. Έκλεψε μάλιστα τις 
εντυπώσεις η οργίλη αντί-
δρασή του όταν το ακροατή-
ριο κατά την ανακήρυξή του 
στο Τάσσος Παπαδόπουλος 
– Ελευθερία επιχείρησε να 
αποδοκιμάσει τους Σταύρο 
Μαλά και Γιώργο Λιλλήκα. 
Διέκοψε την ομιλία του και 
σε ιδιαίτερα έντονο ύφος ζή-

τησε τον απόλυτο σεβασμό 
του ακροατηρίου στους δύο 
υποψηφίους, με αποτέλεσμα 
όσοι ήταν συγκεντρωμένοι 

στο στάδιο να διακόψουν τα 
γιουχαΐσματα και να ξεσπά-
σουν σε χειροκροτήματα.
 
Προτεραιότητες
Ο νέος Πρόεδρος καθόρισε 
ως προτεραιότητά του την 
ανάκαμψη της οικονομίας, 
μέσα από ένα «φιλόδοξο 
πρόγραμμα διαρθρωτικών 
αλλαγών και μεταρρυθμίσε-
ων στο κράτος και την κοι-
νωνία». Δεσμεύτηκε ακόμη 
για την προώθηση ριζοσπα-
στικών θεσμικών αλλαγών 
για εκσυγχρονισμό του κρά-
τους και αποκατάσταση της 
αξιοκρατίας, ενώ προανήγ-
γειλε και μια πιο εξωστρεφή 
εξωτερική πολιτική. Είναι 
αξιοσημείωτο ότι συγκεκρι-
μένα ο πρόεδρος του ΔΗΣΥ 
μίλησε μόνο για την υποβολή 
αίτησης ένταξης της Κύπρου 
στον Συνεταιρισμό για την 
Ειρήνη. Ο νέος Πρόεδρος 
δεν παρέλειψε να απευθυνθεί 
και στους Τουρκοκύπριους, 
στέλνοντας μήνυμα ειρήνης, 
φιλίας και ειλικρινούς πρό-
θεσης για μια λύση που θα 
οδηγεί σε μια πατρίδα σύγ-
χρονη, ευρωπαϊκή που θα 

σέβεται τα ανθρώπινα δικαι-
ώματα όλων των πολιτών και 
θα δημιουργεί τις προοπτικές 
για πρόοδο, προκοπή και ευ-
ημερία, όλων των πολιτών 
της Κυπριακής Δημοκρατίας. 
Δήλωσε μάλιστα βέβαιος ότι 
θα εμπλακεί ενεργά και η ΕΕ 
και άλλες φίλες χώρες στις 
προσπάθειες επίλυσης του 
Κυπριακού. Σημειωτέον ότι 
αντέδρασε έντονα ο Νίκος 
Αναστασιάδης στη γιούχα 
όσων συγκεντρώθηκαν στο 
«Τάσσος Παπαδόπουλος» και 
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Εκλογές θρίλερ στην Ιταλία

κατά των Τουρκοκυπρίων.
Σε γενικές γραμμές, ο Νίκος 
Αναστασιάδης δεν έδειξε να 
παρασύρεται από τη χαρά 
της νίκης. Αντίθετα, έδειξε 
να έχει πλήρη επίγνωση της 
ανηφόρας που θα πρέπει να 
ανέβει αναλαμβάνοντας κα-
θήκοντα Προέδρου σε αυτήν 
τη συγκυρία ειδικά. Εξ ου και 
σε κάθε ευκαιρία στις πρώτες 
δηλώσεις του απηύθυνε μη-
νύματα ενότητας.
Βεβαίως, δεν παρέλειψε να 
ευχαριστήσει ξανά τους αρ-

Η Ιταλία ψήφισε, ωστόσο 

οι κάλπες δεν έβγαλαν κυ-

βέρνηση. Μετά από πολ-

λές ανατροπές, η Κεντρο-

αριστερά του Μπερσάνι δι-

ασφαλίζει την πλειοψηφία 

των εδρών στη βουλή, όχι 

όμως στη γερουσία.

Σύμφωνα με τα τελικά 

αποτελέσματα, η Κεντρο-

αριστερά του Πιερλουίτζι 

Μπερσάνι επικράτησε ορι-

ακά στην Βουλή με ένα 

ποσοστό της τάξεως του 

29,54% έναντι 29,18% της 

μπερλουσκονικής δεξιάς. 

Στη βουλή φαίνεται ότι το 

Δημοκρατικό Κόμμα και οι 

σύμμαχοι του διασφαλίζουν 

με τη βοήθεια και του εκλο-

γικού νόμου 340 από τις 

630 έδρες. Η Δεξιά διασφα-

λίζει 124 έδρες και το Κίνη-

μα των πέντε Αστέρων του 

ηθοποιού Μπέπε Γκρίλο με 

25,55% εκλέγει 108 βου-

λευτές. Το κεντρώο σχήμα 

του υπηρεσιακού πρωθυ-

πουργού Μάριο Μόντι με 

10,56% λαμβάνει 45 έδρες.

Οριακή επικράτηση Μερ-

λουσκόνι στη γερουσία

Πιο σύνθετη είναι η κα-

τάσταση στη γερουσία, 

όπου κανένα στρατόπεδο 

δεν διασφάλισε την από-

λυτη πλειοψηφία. Εδώ η 

κεντροαριστερή συμμαχία 

άναδείχθηκε πρώτη δύναμη 

σε ποσοστά με 31,63% και 

113 έδρες έναντι 30,72% 

που έλαβε η συμμαχία του 

Μπερλουσκόνι, η οποία 

όμως διασφάλισε 116 

έδρες. Ακόμη και εάν συ-

νεργασθούν η Κεντροαρι-

στερά με το κεντρώο σχή-

μα του Μόντι (9,13% και 18 

έδρες), δεν διασφαλίζουν 

την απόλυτη πλειοψηφία. 

Τρίτη δύναμη στη γερουσία 

αναδεικνύεται το κίνημα 

του Γκρίλο με 23,8% και 

54 έδρες. Με δεδομένο ότι 

ο ηθοποιός απορρίπτει το 

ενδεχόμενο συνεργασίας 

με άλλα κόμματα, εκτιμάται 

ότι θα αποφύγει την συμ-

μετοχή σε κυβέρνηση συ-

νασπισμού.

Μούδιασε η Ευρώπη

Η Ευρώπη μούδιασε, μο-

λονότι το εκλογικό αποτέ-

λεσμα δεν ήταν κεραυνός 

εν αιθρία. Και αυτό γιατί 

οι δημοσκοπήσεις δεν απέ-

κλειαν τίποτε. Στο Βερολί-

νο κυριαρχούσε ωστόσο, 

την τελευταία εβδομάδα 

συγκρατημένη αισιοδοξία, 

καθώς θεωρήθηκε ότι το 

διακύβευμα των ιταλικών 

εκλογών για την ίδια την 

Ιταλία και κυρίως την ευ-

ρωζώνη ήταν τόσο μεγάλο 

που το εκλογικό σώμα θα 

στήριζε τον σχηματισμό 

μιας ισχυρής κυβέρνησης 

που θα προωθούσε τις με-

ταρρυθμίσεις που εγκαινί-

ασε ο Μόντι. Δύο ήταν τα 

σενάρια που προκαλούσαν 

ανησυχία στο Βερολίνο. 

Το ένα ήταν το ενδεχό-

μενο ακυβερνησίας στην 

Ιταλία, σε περίπτωση που 

δεν προκύψει καμία δυνα-

τότητα σχηματισμού συμ-

μαχικής κυβέρνησης σε μια 

περίοδο όπου πληθαίνουν 

οι ενδείξεις επιστροφής της 

ευρωκρίσης. Το άλλο ήταν 

η επιστροφή του Μπερ-

λουσκόνι, που σύμφωνα 

με τους αναλυτές θα τρο-

μοκρατούσε ακόμη περισ-

σότερο τις αγορές. Και τα 

δύο έγιναν.

χηγούς και τα ηγετικά στε-
λέχη και μέλη των κομμά-
των που εργάστηκαν για την 
εκλογή του, το ΔΗΚΟ και το 
ΕΥΡΩΚΟ, το κόμμα του τον 
ΔΗΣΥ, αλλά και την... Εκκλη-
σία! Κλείνοντας την ομιλία 
του κατά την τελετή ανακή-
ρυξής του, ο νέος Πρόεδρος 
ζήτησε σεβασμό της άλλης 
άποψης και τόνισε ότι δεν 
θα ανεχθεί καμία πρόκληση 
απέναντι σε όσους δικαιωμα-
τικά εξέφρασαν διαφορετική 
άποψη.


